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اقتصادی

وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی: 

از تعدیل 3٠٠ هزار نیروی کار 
جلوگیری کردیم 

وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی می گوید: با تدابیر اتخاذ شده در دولت یازدهم 
توانستیم از تعدیل ٣٠٠ هزار نیروی کار جلوگیری کنیم، ضمن آنکه برخی از بنگاه 

ها به دلیل مشکلاتی که از گذشته به آنها تحمیل شده بود تعطیل شدند. 
»علی ربیعی« روز دوشنبه در حاشیه نشست تخصصی امنیت شغلی و امنیت 
سرمایه گذاری و تولید که در مجموعه تلاش برگزار شد در جمع خبرنگاران افزود: 

در چهار سال گذشته برخی از صنایع تعطیل شده دوباره احیا شد. 
وی توضیح داد: با ورود فناوری های نوین برخی از شغل ها از بین رفت که باید 

برای آنها مشاغل جدیدی تعریف شود. 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی اظهار داشت: همچنین در برخی از مشاغل 
همچون تولید کاشی که با رکود صنعت ساختمان مواجه شد، صنعت کاشی را 
با مشکل مواجه کرد. وی دیگر مشکلات در زمینه نبود رونق اشتغال را مسائل 
مدیریتی، فناوری های نوین و تسهیلات مالی ذکر کرد و گفت :در بی ثباتی بازار 
کار تنها یک عامل دخیل نبود، بلکه عوامل گوناگونی روی مشکلات اشتغال و بازار 
کار تاثیر داشت. ربیعی گفت :در تعاملاتی که با وزارت صنعت داشتیم توانستیم 
مسئولیت ادامه اشتغال برخی از واحدهای اقتصادی نظیر کیان تایر را بر عهده 

بگیریم.
**قراردادهای سفید امضا

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی قراردادهای سفید امضا را کاملا مردود دانست و 
گفت: قراردادی به نام سفید امضا نداریم و در این خصوص با قوه قضاییه هماهنگ 

کرده ایم که با این نوع قراردادها برخورد شود. 
وی گفت: بازرسان کار هم در این جهت تلاش می کنند که در صورت مشاهده 

برخورد مقتضی را انجام دهند. 
ربیعی با اشاره به اینکه تشکل های کارگری و کارفرمایی در چهار سال گذشته 
5٠ درصد افزایش یافته است، گفت: تشکل ها می توانند ما را در راستای کاهش 
مشکلات حوزه کار یاری کنند. وی از کاهش ١٣ درصدی حوادث کار در سال 
١٣95 نسبت به سال ١٣94 خبر داد و گفت: این در حالی بود که سال گذشته با 

حوادثی نظیر آتش سوزی ساختمان پلاسکو و حادثه معدن یورت مواجه بودیم. 
وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی گفت: همچنین تفاهمنامه ای با وزارت نفت و 
سازمان استاندارد امضا کرده ایم که بتوانیم حوادث کار را کاهش دهیم.وی گفت: 
همچنین در آموزش های فنی و حرفه ای پودمان ایمنی کار را لحاظ کردیم تا 
بتوانیم حادثه کار را کاهش دهیم. حتی برای افزایش ایمنی در معادن از منابع 

دولتی برای تجهیزات استفاده کردیم. 
** طرح کارورزی حاصل تجربه جهانی است

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی درباره طرح کارورزی گفت: این طرح حاصل 
تجارب جهانی است و در سال های ١٣94 و ١٣95 که این طرح در ایران انجام 

شد، موفقیت های زیادی حاصل شده است.
ربیعی گفت: در طرح کارورزی رابطه آموزشی است نه شغلی اما می تواند منجر 

به شغل پایدار شود.
ربیعی ادامه داد: پس از شش ماه که فرد کارورزی کرد می تواند از سوی کارفرما 
به کار گرفته شود و تا 2 سال پرداخت هزینه بیمه را تعهد می کنیم. ربیعی تاکید 
کرد: آیین نامه کارورزی آنچنان دقیق نوشته شده است که اجازه سوء استفاده را 
نمی دهد. بخش قابل توجهی از کارورزان از سوی کارفرما به کار گمارده می شوند. 
وی گفت: همچنین در صدد هستیم میزان دستمزد را در این طرح افزایش دهیم.

وزیر راه و شهرسازی:

2 میلیون واحد خالی از سکنه در کشور
 وجود دارد 

وزیر راه و شهرسازی گفت: در حال حاضر 2 میلیون واحد خالی از سکنه در 

کشور وجود دارد که با پر شدن این واحدهای خالی بازار مسکن وارد ساخت وساز 
می شود و به مرور رونق می گیرد. 

عباس آخوندی با اشاره به اینکه مولفه اصلی مسکن مربوط به قدرت خریدار 
است، گفت: هرچه میزان قدرت خریدار بیشتر باشد بازار مسکن به رونق نزدیک تر 
می شود.وی در ادامه افزود: توانستیم قدرت خرید زوج های جوان را از 2٠ میلیون 

به ١۶٠ میلیون تومان افزایش دهیم.
میزان اقساط تسهیلات مسکن کاهش می یابد

آخوندی در خصوص برنامه جدید بخش مسکن در دولت دوازدهم گفت: یکی 
از اقدامات اصلی در این بخش طولانی تر شدن دوره بازپرداخت تسهیلات مسکن 

است که با این اقدام میزان اقساط کاهش می یابد.
از طریق  بانک مرکزی  موافقت  داد: در صورت  توضیح  راه وشهرسازی  وزیر 
میزان  نیز کم شدن مدت سپرده گذاری  و  اقساط  دوره های  طولانی تر شدن 

دسترسی خانوارها به پرداخت تسهیلات بلندمدت افزایش می یابد.
وی یادآور شد: اکثر کشورهای توسعه یافته با همین مدل در جهت تعهد قدرت 

خرید  مسکن اقدام می کنند.
آخوندی گفت: طبق گزارش هایی که بانک مرکزی به طور مرتب ارائه می دهد،در 
بیشترماه ها نسبت به مدت مشابه سال گذشته میزان خرید و فروش در بخش 

مسکن رشد داشته است.
وزیر راه وشهرسازی در خصوص افزایش میزان ساخت وساز در کشور نیز تصریح 
کرد: در حال حاضر 2 میلیون واحد خالی از سکنه در کشور وجود دارد که  با پر 
شدن این واحدهای خالی بازار مسکن برای تقاضاهای جدید وارد حوزه ساخت 

وساز می شود و این بازار نیز به مرور رونق می گیرد.
آخوندی یاد آور شد: پرداخت تسهیلات به خریدار و یا سازنده مسکن در افزایش 

سرعت ساخت و ساز به طور کامل تاثیر گذار است.
افزایش تقاضای مجوز برای ساخت بافت های فرسوده

وزیر راه وشهرسازی با بیان اینکه تقاضا در بافت های فرسوده طی چند ماه گذشته 
افزایش یافته،گفت:طبق آمارهای که از سوی شهرداری ارائه می شود میزان صدور 
پروانه های ساخت در بافت های فرسوده نسبت به سایر بافت ها افزایش داشته است.

وی یادآور شد: این اقدامات در بافت های تاثیرات خودش را گذاشته است و در 
آینده نیز این اثر گذاری ها بیشتر خواهد شد.

مسکن اجتماعی مسیر خود را به خوبی طی می کند
آخوندی در خصوص مسکن اجتماعی نیز گفت: کلیه آیین نامه های مربوط به 
منابع بودجه طرح مسکن اجتماعی به تصویب رسیده و بنیاد مسکن مجری ساخت 
این طرح شده است.این بنیاد برنامه های طرح را در سال 9۶ طراحی کرده و در حال 
رایزنی با سازمان برنامه و بودجه است و به نظر می رسد که طرح مسکن اجتماعی 

مسیر خود را به خوبی طی کرده است.
وی گفت: سیاست های غلط گذشته، سبب ورود جریان سوداگری گسترده 
در حوزه مسکن شد که نتیجه آن وجود این تعداد واحد مسکونی خالی در 
این وجود، آمارهای پیش نگر  با  ادامه داد:  کشور است.وزیر راه و شهرسازی 
نشان می دهد بدون رشد قیمت، حوزه مسکن در آستانه رونق قرار گرفته است.
در سال گذشته بانک مسکن برای ساخت ١٣٣ هزار واحد تسهیلات پرداخت 
کرده که در مقایسه با سال 94 بیش از 4۷ درصد افزایش را نشان می دهد.
وزیر راه و شهرسازی بیان کرد: بانک مسکن در سال 95 برای خرید ١42 هزار 
مسکن تسهیلات پرداخت کرده که در مقایسه با سال 94 بیش از ۷4 درصد 

رشد داشته است.
وی با بیان این که این آمارها علایم خوبی برای روند رونق بازار مسکن در 
سال جاری است، گفت: اساسا ما مخالف این هستیم که بخش مسکن به عرصه 
سوداگری تبدیل شود، زیرا اگر به سیاست های دولت گذشته نگاهی شود نتیجه 
این سیاست سوداگری در بخش مسکن بوده که برای ما نتیجه بدی داشته است.

آخوندی با اشاره به مزیت های پس انداز برای خرید مسکن با استفاده از تسهیلات 
بانکی گفت: با توجه به افزایش پس انداز در شعب بانک مسکن انتظار داریم در سال 
9۶ فقط خریداران واقعی برای خرید مسکن وارد بازار شوند و تحلیل گران معتقدند 

که امسال بازار مسکن رونق می گیرد.
وی با بیان این که باید سیاست ما تامین مسکن نیازمندان واقعی در بازار 
باشد، گفت: باید تلاش کنیم که واحدهای مسکونی در کشور برای خریداران 
سیستم  وارد  سودگرانه  سیاست  که  دهیم  اجازه  نباید  و  شود  تولید  واقعی 
مدیریت شهری شده تا سبب کم شدن ظرفیت های زیستی ها شهرها شود.

ساز  و  ساخت  حوزه  به  دولت  ورود  مخالف  ما  گفت:  و شهرسازی  راه  وزیر 
مسکن هستیم.

وی  با اشاره وضعیت مسکن مهر گفت: از بیش از 2 میلیون مسکن مهر 
تاکنون یک میلیون و 9٠٠ هزار واحد آن به پایان رسیده و تعدادی از واحدها 
متقاضی ندارد و بیش از 4۸ هزار پرونده مسکن مهر در مراجع قضایی در دست 
رسیدگی است.آخوندی بیان کرد: تلاش می کنیم که از ١٣٠ هزار واحد باقی 
مانده در دست اجرا که بین ۸٠ تا 9٠ درصد پیشرفت فیزیکی دارد تا پایان سال 

جاری به اتمام برسد.

بین رنو فرانسه و ایدرو ایران صورت گرفت 

امضا قرارداد بزرگترین سرمایه گذاری تاریخ صنعت خودرو ایران 

روز گذشته قرارداد بزرگترین سرمایه گذاری تاریخ صنعت 
خودرو ایران بین رنو فرانسه و سازمان گسترش و نوسازی 
صنایع ایران )ایدرو( با حضور »محمدرضا نعمت زاده« وزیر 

صنعت، معدن و تجارت امضا شد. 
با گذشت بیش از ١٠ ماه از امضای توافق اولیه در نمایشگاه 
خودرو پاریس 2٠١۶، قرارداد بزرگترین سرمایه گذاری تاریخ 
صنعت خودرو ایران بین رنو فرانسه و ایدرو به عنوان نماینده 
بخش دولتی در ایران و شرکت »پرتو نگین ناصح« به عنوان 
نماینده بخش خصوصی امضا شد. این همکاری مشترک شامل 
یک مرکز مهندسی و خرید جدید برای حمایت از قطعه سازان 
داخلی و یک کارخانه تولیدی با ظرفیت اولیه سالیانه ١5٠ 
هزار دستگاه است. خودرو های »سیمبل« و »داستر« جدید، 
نخستین خودروهای تولیدی این کارخانه خواهند بود که در 
سال 2٠١۸ به تولید می رسد. براساس این توافقنامه، رنو برای 
نخستین بار در ایران، مراکز توزیع، فروش و خدمات پس از 
فروش خواهد داشت. این شرکت در حوزه تحقیق و توسعه، 
خرید و بومی سازی، تولید خودرو و توزیع و صدور آن در 
شبکه توزیع و تحت استاندارد شرکت رنو در بازارهای داخلی و 

خارجی ، فعال خواهد بود. 
نعمت زاده؛

رنو در ایران خط تولید موتور مستقل راه اندازی 
می کند

مراسم   این  در  اندازی  راه  وتجارت  معدن  وزیر صنعت،   

ایجادیک مرکز فنی و مهندسی توسط رنو و ایجاد یک خط 
تولید موتور مستقل را از ویژگی های قرارداد ایدرو با شرکت 

رنو عنوان کرد. 
محمدرضا نعمت زاده با بیان اینکه رنو شرکت شناخته شده 
ای است که ١2 سال پیش نیز مشارکتی را در بازار ایران شروع 
کرد، افزود: علیرغم رکودی که طی سال های قبل داشتیم 
همکاران ما و عمدتا بخش خصوصی توانستند همکاری های 
خوبی را در بخش های صنعتی شکل بدهند و در کمتر از 
دو سال بیش از 2٠٠ مشارکت در این زمینه شکل گرفته 
که برخی از آنها نیز به تولید رسیده است.وزیر صنعت، معدن 
و تجارت اضافه کرد: علیرغم اینکه حدود نیم قرن است از 
شکل گیری صنعت خودرو در کشور می گذرد اما به دلیل 
گسستگی از بازارهای و توانمندی های بین المللی این صنعت 
نتوانسته به طور کامل رشد کند چرا که همکاری های بین 
المللی در این زمینه یکی از الزامات رشد و توسعه است. به 
عنوان مثال رنو در ژاپن حضور دارد و این دو با هم تعاملات 
گسترده دارند. همچنین کشورهای روسیه و اروپای شرقی 
چنین تعاملاتی را برقرار می کنند.نعمت زاده با بیان اینکه 
ما امروز خوشحالیم که چنین قراردادی در کشور به امضا می 
رسد، گفت: یکی از دلایل طولانی شدن مذاکرات برای امضای 
این قرارداد شروطی بود که ما برای این منظور داشتیم.وی با 
اشاره به ایجاد مرکز توانمند تحقیق و توسعه در پی امضای 
این قرارداد اظهار داشت: این مرکز متصل به شبکه جهانی رنو 

است و ایزوله نیست، ضمن اینکه مسئولان رنو به توانمندی 
جوانان ایرانی پی برده اند و متوجه شدند که این جوانان می 
توانند در مراکز مذکور مشغول کار و فعالیت شوند.نعمت زاده 
تصریح کرد: نکته دیگر ایجاد خط تولید موتور مستقل است 
که در قرارداد قبلی وجود نداشت. بنابراین در پی این قرارداد 
یک کارخانه مدرن موتورسازی ایجاد می شود. همچنین قطعه 
سازان کشورمان در لیست رنو قرار می گیرند، قصد داریم ۶٠ 
شرکت قطعه ساز را معرفی کنیم تا در این لیست قرار داده 
شود.وزیر صنعت، معدن و تجارت درباره برخی انتقادات مطرح 
شده نسبت به اینکه چرا شرکت ایدرو قرار است سهامدار 4٠ 
درصد این قرارداد باشد، در حالی که دولتی است و باید بخش 
خصوصی در این زمینه فعال باشد، گفت: این مطلب درست 
است در شروع کار نیز قصد ما این بود که بخش خصوصی وارد 
کار شود اما چون نمی خواستیم معطل شویم کار را شروع 

کردیم و سپس بخش خصوصی وارد شد.
معاون وزیرصنعت:

خودروی مشترک ایران- رنو سال آینده وارد بازار 
می شود

»منصور معظمی« رئیس هیات عامل ایدرو در این مراسم 
گفت: فاز نخست قرارداد با رنو به ارزش ۶۶٠ میلیون یورو 
برای تولید ١5٠ هزار دستگاه خودرو است که نخستین تولید 
اواخر١٣9۷ وارد بازار می شود؛ در فاز نخست دو محصول »نیو 
داستر« و »نیو سیمبل« در داخل کشور تولید می شود که 

طراحی آنها در مراحل پایانی است و پس از تحویل کارهای 
اجرایی آغاز می شود. 

به گفته معظمی، فاز دوم از 2٠١9 شروع می شود و سه 
سال طول می کشد که هنوز نهایی نشده است. 

معظمی ادامه داد: ۶٠ درصد سهام مربوط به رنو و 4٠ درصد 
مربوط به ایران است که 2٠ درصد مربوط به ایدرو بوده و مابقی 
در اختیار بخش خصوصی خواهد بود. وی تصریح کرد: مطابق 
این قرارداد ٣٠ درصد محصول با مسئولیت رنو باید صادر شود 
که شامل محصول نهایی و قطعه است. معاون وزیر صنعت، 
معدن و تجارت خاطرنشان کرد: ورود ایدرو کاملا قانونی است 
و طبق اصل 44 قانون اساسی دولت می تواند 2٠ درصد سهم 
بازار را داشته باشد؛ همچنین دولت هر لحظه که بخواهد می 
تواند سهم قانونی 2٠ درصدی خود را واگذار کند. وی یادآوری 
کرد: سهام 4٠ درصدی ایدرو از سال گذشته به 2٠ درصد 
در زمان انعقاد قرارداد کاهش یافته و این سازمان برای اجرا و 

انعقاد این قرارداد بیش از ١٠ ماه وقت گذاشته است. 
معظمی با پیش بینی اینکه در این قرارداد نزدیک به سه 
هزار اشتغال مستقیم ایجاد می شود، افزود: مرکزتحقیق و 
توسعه رنو در ایران قرار می گیرد و تربیت نیروی انسانی ماهر و 
مدیران کارآمدتر از آثار این همکاری ها خواهد بود. وی تاکید 
کرد: در این قرارداد ساخت گیربکس، شاسی و قطعات دیگر 
پیش بینی شده و در قراردادی با بلژیک ها، تولید گیربکس 
اتوماتیک نیز آغاز شده است. معاون وزیر صنعت، معدن و 
تجارت می گوید: ٣٠٠ هزار دستگاه خودرو با برند رنو در یک 
دوره پنج ساله در کشور ساخته می شود و تولیدات از اواخر 
سال آینده وارد بازار خواهد شد.به گزارش ایرنا، در شرایط پس 
از برجام، شرکت رنو آستین ها را بالا زد و برای عقب نماندن 
از رقیب دیرینه خود یعنی پژو، مذاکره با خودروسازان ایرانی 
را آغاز کرد.همکاری رنو در ایران پیچیدگی های خاص خود 
را دارد؛ سابقه رنو در ایران به همکاری با هر دو خودروساز 
بزرگ ایران برمی گردد؛ زمانی که سکوی خودروی ال 9٠ 
)پلتفرم( برای تولید در اختیار هر دو شرکت سایپا و ایران 
خودرو قرار گرفت.این شرکت از طرفی با پارس خودرو )شرکت 
زیرمجموعه سایپا( از گذشته همکاری داشته و علاوه بر تولید 
خودروهای مگان، اکنون پارس تندر، کولیوس و ساندرو را در 
تولید مشترک خود دارند و از طرفی چند محصول خود از 
جمله تندر 9٠ و تندر پیکاپ را با ایران خودرو تولید و به 
بازار عرضه می کند.مدیران عامل هر دو خودروسازی بزرگ 
ایران، در آن زمان خود را شریک قدیمی رنو و محق برای 
ادامه همکاری می دانستند؛ این روند ادامه یافت اما رنو با هیچ 
کدام از دو شرکت قرارداد امضا نکرد و سرانجام امضای قرارداد 
با شرکت ایدرو )سازمان گسترش و نوسازی صنایع ایران( را 
پذیرفت.دور جدید همکاری های خودرویی ایران و فرانسه با 
امضای توافق نامه ایدرو و رنودر دومین روز از نمایشگاه خودرو 
پاریس، بین »منصور معظمی« رییس هیات عامل سازمان 
گسترش و نوسازی صنایع ایران )ایدرو( و »تیری بلوره« قائم 
مقام مدیر عامل رنو و با حضور محمدرضا نعمت زاده وزیر 
صنعت، معدن و تجارت و »کارلوس گون« مدیرعامل رنو آغاز 
شد.البته رنو علاوه بر اینکه در دوران تحریم مانند رقیبش پژو، 
ایران را ترک نکرد، و محصولاتی دیگری همچون تندر 9٠، 
پارس تندر و ساندرو هاچ بک و استپ وی را به بازار ایران آورد.
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در  فرنگی کار  نوجوانان  گذشته  سال  قهرمانی  از  پس 
مسابقات جهانی اینبار قهرمانی تیم ملی کشتی فرنگی 
داد،  نشان  فنلاند  جهانی  مسابقات  در  ایران  جوانان 
برنامه ریزی اصولی و استفاده از مربیان کاربلد و ریل گذاری 
مناسب در مسیر حرکت تیم های ملی، نتایج درخشانی را 

نیز در پی خواهد داشت.
 همزمان با پوست اندازی در تیم های ملی کشتی آزاد 
و فرنگی ایران پس از رقابت های المپیک ریو، شاهد تغییر 

و تحولات در کادرهای فنی تیم های ملی کشتی بودیم.در 
تیم ملی بزرگسالان محمد بنا جای خود را به علی اشکانی 
داد که موفق شده بود تیم ملی کشتی فرنگی نوجوانان را 

قهرمان جهان کند.
با رفتن اشکانی از تیم ملی نوجوانان، شورای فنی سکان 
هدایت این تیم را به علیرضا لرستانی با تجربه سپرد و در 
رده جوانان نیز رضا سیم خواه جای خود را به حمید باوفا داد. 
با گذشت زمانی در حدود یکسال از خانه تکانی فدراسیون 

کشتی، نتایج تیم های ملی کشتی فرنگی در میادین مختلف 
قاره ای و بین المللی نشان می دهد فدراسیون دست بر روی 
گزینه های مناسبی گذاشته و انتخاب های خوبی داشته 

است.
اما شب گذشته بهترین اتفاق ممکن رخ داد و کام بسیاری 
از مردم ایران و اهالی کشتی شیرین شد.قهرمانی تیم ملی 
کشتی فرنگی جوانان ایران در مسابقات جهانی فنلاند و 
درخشش آینده سازان کشتی ایران که نوید ظهور نسلی 

جدید در کشتی فرنگی ایران را دادند، اتفاقی خوشایند و 
دلچسب بود.

امین  و  عبدولی  کرامت  دادمرز،  پویا  طلای  مدال   ٣
کاویانی نژاد به همراه مدال نقره آرمان علیزاده و برنز امین 
میرزازاده، نخستین قهرمانی فرنگی کاران جوان ایران در 
رقابت های جهانی را رقم زد و برنامه ریزی و حمایت چند 
ساله فدراسیون و علی اشکانی در رده نوجوانان و پشتکار و 

انگیزه بالای حمید باوفا سرمربی تیم جوانان به بارنشست.
از میان ٣ طلایی ایران در این رقابت ها، پویا دادمرز و امین 
کاویان نژاد در جریان رقابت های نوجوانان جهان که 2 سال 
پیش در سارایوو برگزار شد موفق به کسب مدال طلا شدند. 
امین میرزازاده که امسال در رده جوانان برنز گرفت نیز در 

همان سال مدال طلای نوجوانان را از آن خود کرده بود.
کشف استعدادهای ناب کشتی توسط مربیان و تزریق 
رده  تا  آن ها  درست  هدایت  و  پایه  رده های  به  آن ها 
در  ایران  برای کشتی  پشتوانه سازی  راه  تنها  بزرگسالان 
نتایج  از  المپیک است که یکی  رویدادهای بزرگی چون 
برنامه ریزی اصولی فدراسیون کشتی مدال آوری برخی از 
این نفرات در رده نوجوانان و سپس جوانان بوده و ان شاءالله 
این روند با توجه ویژه تر به تیم ملی بزرگسالان و المپیک 

2٠2٠ خواهد رسید.
اما در کشتی آزاد بر خلاف کشتی فرنگی شاهد افول و 
نتایج ضعیف رده های پایه طی یکی دو سال اخیر هستیم. 
همانطور که در سه سال حضور مراد محمدی در راس تیم 
ملی ملی کشتی آزاد نوجوانان نتوانستیم حرف چندانی برای 
گفتن داشته باشیم متعاقب آن در رده جوانان نیز عملکرد 
ضعیفی در مسابقات جهانی داشتیم تا زنگ خطر برای 
کشتی آزاد ایران به عنوان پرافتخارترین رشته این مرز و بوم 
که ریشه در تاریخ ایران دارد به صدا دربیاید. البته پس از سه 
سال نتیجه نه چندان رضایت بخش در رده نوجوانان، امسال 
هدایت تیم به غلامرضا محمدی سپرده شده و او چند ماه 

دیگر تیمش را روانه مسابقات جهانی می کند.
حضور شش آزادکار آمریکا در دیدار فینال قهرمانی جوانان 
جهان و کسب عنوان قهرمانی این تیم بالاتر از روسیه و ایران 
نشان می دهد آمریکایی ها برای همیشه دلخوش به نفراتی 
چون جردن باروز نیستند و بدون شک باید منتظر نمایش 

خیره کننده آزادکاران آمریکایی در المپیک 2٠2٠ باشیم.

 جنگ های داخلی استمفورد بریج

چلسی و کونته: وحشت از سرنوشت آنچلوتی

حال و هوای تب زده چلسی پرداخته، به دلشوره های آنتونیو کونته، به شکست 
قهرمان لیگ در اولین بازی فصل...

آنتونیو کونته طی مصاحبه ای در سنگاپور جمله ای را با تاکید بر زبان آورد "... 
تکرار می کنم، ما باشگاه بزرگی هستیم، ولی اجازه نداریم اشتباهی از ما سر بزند"، 
گفت "شرایط خطرناک است"، گفت "باید بهتر شویم"... واژه هایی که بر زبان آورد 
نیشدار بودند و هشدار دهنده. عاری از خوش بینی. وقتی نبرد چریتی شیلد تمام شد 
هشدارهای کونته را در باب "شرایط" و "بهتر شدن" درک می کردیم. چلسی برابر 
آرسنال که فقط پنج بازیکن اصلی اش را راهی میدان کرد زانو زده بود. همه می دانستند 
نمی توان با چریتی شیلد به جمع بندی دست زد، ولی پایان تلخ ژوزه مورینیو و کارلو 
آنچلوتی در استمفورد بریج از یادها نرفته بود: قهرمانی چلسی با مورینیو در لیگ و 
سقوط با مورینیو در فصل بعد، همین طور قهرمانی چلسی با آنچلوتی در لیگ و نزول 

با او در فصل بعد.
سقوط چلسی در چریتی شیلد برابر آرسنال یادآور شکست دو سال پیش آنها در 

همین دیدار - 2٠١5 - با یک گل برابر توپچی ها بود. 
در همان بعد از ظهری که مورینیو سرانجام مغلوب آرسن ونگر شد و چهار ماه بعد 
استمفورد بریج را ترک کرد. شکست چلسی یادآور فینال جام حذفی هفتاد و یک روز 
پیش برابر آرسنال هم بود. چنان که کارت قرمز پدرو تکرار اخراج ویکتور موزس در آن 
میدان بود. چلسی این جا با گل موزس تا هشت دقیقه به پایان تیم برنده بشمار می 
رفت، ولی دروازه اش بلافاصله پس از اخراج پدرو با ارسال اولین توپ درون محوطه 

جریمه باز شد و سرانجام طی ضربه های پنالتی ١-4 شکست خورد.
توفیق چلسی در فصل سپری شده طی دوری از رقابت های اروپایی حاصل شد. آنها 
در فصل پیش چهل و هفت بازی انجام دادند بی آن که جزیره را ترک کنند. در حالی 
که منچستر یونایتد شصت و سه بار به میدان رفت که هشت تایش سفر اروپایی بود. 
چلسی در این فصل به لیگ قهرمانان بازگشته و نبردها طاقت فرساتر شده اند. در نگاه 
اول به نظر می رسد آبی پوش ها جای مردان رفته را پر کرده اند: آلوارو موراتا جای 
دیگو کاستا آمده، آنتونیو رودیگر با رفتن جان تری به خط دفاع پیوسته و تیمو باکایوکو 
جای نمانیا ماتیچ به میدان خواهد رفت، ولی ابرهای تیره ای هم جلوی آفتاب استمفورد 

بریج را گرفته اند.
پای کونته از اواخر فصل پیش به کشاکش های مدیریتی چلسی باز شد. قراردادش را 
تا پیش از فینال جام حذفی تمدید نکردند و اختلافاتش با مایکل امانالو مدیر فنی باشگاه 
که مدیریت انتقالات بازیکنان را برعهده دارد پوشیده نماند. او برای پر کردن جای کاستا 
خواهان ورود لوکاکو شد، ولی مهاجم دیگری را به او معرفی کردند. مهاجم اسپانیایی ۶5 
میلیون پوندی را، گران ترین خرید تابستانی باشگاه را. بازیکنی که کونته او را خوب می 
شناخت و روزگاری برایش در یووه بازی کرده بود. موراتا را، "پسر خوب منزه" را که قرار 

است جای "پسر بد کثیف" را پر کند، جای دیگو کاستا را.
موراتا فصل پیش در لالیگا ١5 گل با پیراهن رئال مادرید زد و بهترین رکورد زندگی 
حرفه ای اش را ثبت کرد، ولی شصت درصد گل هایش را برابر پنج تیم آخر جدول 
شلیک کرد و دروازه چهار تیم بالانشین را نگشود )برخی از روزنامه های اسپانیایی ها 
اعتقاد دارند موراتا در سایه بازاریابی پدرش که یک مدیر رسانه ای برجسته است بالا 
آمده(. موراتا برابر آرسنال در هفده دقیقه به پایان راهی میدان شد. همان زمانی که 
چلسی تیم پیروز میدان بود. بازی به تساوی کشیده شد و توپ در واپسین لحظات برابر 
دروازه روس سر او فرود آمد. فرود آمد تا او ضربه پیروزی بخش را بزند. ولی او توپ را 
با سر به خارج میدان کوفت. کمی بعدتر پشت توپ ایستاد تا یکی از ضربه های پنالتی 
را بزند و این بار هم توپ را راهی خارج میدان کرد. آن هم در بعد از ظهری که سعید 
کولاسیناچ مدافع چپ بیست و چهار ساله در سوی دیگر میدان با ضربه سر گل تساوی 
بخش آرسنال را زد. همان پسر گمنام بوسنیایی که به عنوان بازیکن آزاد از شالکه راهی 

آرسنال شده و ونگر برایش مبلغی نپرداخته.
پرسش های کونته پرشمارند؟ انتظار دارید با میچی باتشوایی و موراتا به عنوان 
مهاجم در چند جبهه جنگید؟ چرا کایل واکر راهی تیم قهرمان انگلیس نشد؟ چرا 
هنوز مدافعین کناری کارسازی وارد نشده اند؟ چرا چلسی میلیونر در بازار پشت سر 

منچسترسیتی و منچستریونایتد قرار گرفته؟
کونته فصل را با دردسر آغاز کرده. زانوی ادن هازارد طی دیدارهای ملی در تابستان 
مصدوم شده و تا دو ماه غایب خواهد بود. باکایوکو که قرار بوده جای ماتیچ را بگیرد پنج 
هفته آغازین را به دلیل مصدومیت از دست خواهد داد. کورت زوما رفته، همین طور 
لوفتوس چیک... از آخرین باری که قهرمانی لیگ برتر از عنوانش دفاع کرده نزدیک یک 
دهه سپری شده. سال 2٠٠۸ بود که منچستر یونایتد به رهبری آلکس فرگوسن عنوان 

قهرمانی لیگ را حفظ کرد.
پس از آن چلسی با مورینیو، منچسترسیتی با پیگرینی و لسترسیتی با رانیری ناکام 

ماندند. آیا دوباره نوبت چلسی شده؟ این بار با ایتالیایی دیگر؟

 معجزه توری بووی در سانتی متر آخر

شیرجه روی پیست برای فتح مدال طلا!
توری بووی، دونده زن آمریکایی با یک "شیرجه" استثنایی، قهرمان رقابت های دو 
١٠٠ متر زنان دنیا شد تا به قولی که 5 سال قبل به مادربزرگش داده بود، عمل کرده 

باشد.
سال 2٠١2، توری بووی از خانه اش در سند هیل، المپیک لندن را تماشا می کرد، 
بدون اینکه خودش در آن حضور داشته باشد. بووی عضو تیم ملی آمریکا بود که به 
علت مصدومیت در مسابقات انتخاباتی نتوانسته بود در این دوره از المپیک شرکت کند. 
او که دو 2٠٠ متر را در کنار مادربزرگش تماشا می کرد، به او گفت:" واقعا فکر می کنم 

می توانم این ها را شکست بدهم."
5 سال بعد، در استادیوم اصلی که برای المپیک لندن استفاده می شد، بووی به 
حرفی که زده بود عمل کرد و موفق شد مدال طلای دو ١٠٠ متر را به دست آورد. با 
این حال، بووی هیچگاه نحوه بردن این مدال را تصور نمی کرد، اینکه ماریا ژوزه تا لو از 
ساحل عاج را در آخرین سانتی مترهای مسابقه نقطه و سپس تعادلش به هم خورده 
و زمین بخورد. ابتدا این لو بود که شروع به جشن گرفتن کرد ولی نمایشگر، نتیجه 

دیگری را نشان می داد.
بووی که با خوش شانسی از مصدومیت فرار کرد، از اینکه در ١٠.۸5 ثانیه موفق شده 
بود مدال طلا را کسب کند و با یک دهم ثانیه، لو را شکست دهد، به نظر شگفت زده 
می آمد. او در کنار هموطنش جاستین گاتلین که در دو ١٠٠ متر مردان توانسته بود 
اوسین بولت را شکست دهد، پدیده های روز یکشنبه بودند. آنها موفق شدند آمریکا را 

برای اولین بار پس از سال 2٠٠5 به دو طلا در رشته ١٠٠ متر برسانند.
او بعد از این مسابقه هیجان انگیز و فراموش نشدنی گفت:" شاید به خاطر شیرجه ای 
که زدم، شاید حالا کمی احساس درد می کنم ولی باعث شد که من به قهرمانی برسم. 

کمی پایم زخمی شده ولی خودم را برای مسابقه 2٠٠ متر آماده می کنم."
انتظار می رفت در فینال ١٠٠ متر، الانی تامپسن از جامائیکا بتواند قهرمان شود، دونده 
ای که در دو رقابت قبلی یعنی المپیک سال گذشته و لیگ الماس بووی را به راحتی 
شکست داده بود. تامپسن شروع خوبی داشت ولی رفته رفته سرعتش کاسته شد و در 

نهایت در رده پنجم کار را به پایان رساند.

رقابتهای کشتی 2٠١۷ جوانان جهان - فنلاند

ظهور نسل جدید در کشتی فرنگی 

آخرین نسل از مغزها در لیگ برتر هفدهم روی صحنه  نمایش فوتبال می آیند.
  اینکه آیا پایان نسل بازیکنان بازیساز موجب انقراض این نسل از زیباسازان فوتبالی 
شده یا تاکتیک های مدرن بیرحمانه، هنرِفوتبال را نادیده می گیرد؟! هرچه که باشد 
انگار ما  تماشاگر نمایش آخرین نسل از هافبک های بازیساز فوتبال خواهیم بود. 
بازیکنانی چون مجتبی جباری، رسول نویدکیا، ایمان مبعلی،  قاسم حدادی فر و... را 

می توان آخرین نسل از هافبک های بازیساز فوتبال ایران به حساب آورد.
نگاهی ساده به فوتبال ایران در یکی دو دهه اخیر و با ورود مربیان خارجی به عرصه 
بازیکن سازی نشان می دهد که فوتبال ایران بیش از هرچیز به تولید بازیکن وینگر 
یا بال های کناری روی آورده است. امروز بیش از هر وقت دیگری ستاره های فوتبال 
ایران هافبک مهاجم های سرعتی و قدرتی هستند. البته که این برخاسته از اتفاقی 
است که از سالها قبل از آن در فوتبال جهان رخ داده است. انقلابی تاکتیکی که تاوانش 
پایان و انقراض یکی از عوامل جذابیت فوتبال در سال های قبل از آن یعنی هافبک 
های خلاق و بازیساز است نکته این که فوتبال ایران همیشه محل تولد بازیسازان و 

مغزهای متفکر بزرگ بوده است. علی پروین سرشناس ترین آن ها است که مجموعه 
ای از افتخارات و اعتبار را به عنوان مغزمتفکر وسلطان میانه زمین پرسپولیس و تیم 
ملی به دست آورده است. امیرقلعه نویی جانشین خلف او نیز در هیبت ژنرال شاهین و 
استقلال  یکی از بهترین بازیسازان فوتبال ایران بوده است؛ همین طور ستاره هایی مثل 
سیروس قایقران ، محسن عاشوری، حمید درخشان و از نسل متاخر محرم نویدکیا،  
و بسیاری اسامی دیگر که هرکدامشان در زمان بازی بهترین بازیسازان فوتبال ایران 

بوده اند.
در مقیاس جهانی

به این اسامی نگاه کنید: میشل پلاتینی، سوکراتس، روی کاستا، دژان ساویسویچ، 
زین الدین زیدان، آندره آ پیرلو، ژاوی هرناندز، پل گاسکوئین ،پل اسکولز و... . بازیکنانی 
که هرکدام در زمان خود بهترین های جهان فوتبال بوده اند اما واقعیت این است که 
امروز فوتبال جهان هیچ  تمایلی به ساختن چنین بازیکنانی نشان نمی دهد. امروز عصر 
بازیکنانی با سرعت و قدرت بدنی بالا است.   حتی اگر بازیکنان بزرگی مانند زیدان 
و مارادونا در این عصر فوتبال بازی می کردند می توان تصور کرد که هردو تبدیل به 
مهاجمان کنار می شدند شبیه آنچه برای لیونل مسی رخ داده است. امروز فوتبال 
جهان عامدانه وجود هافبک های بازیساز را نادیده می گیرد چرا که درحال حاضر تیم 
ها  به حضور 5 بازیکن دفاعی و 5 بازیکن هجومی تقسیم می شود. اما هافبک بازیساز 
یا مغزهای متفکر نه عناصری صرفا تدافعی و نه عناصری صرفا هجومی هستند ، آنها 
مرکز فرماندهی یک تیم به شمار می آیند، ضرباهنگ و ریتم و حتی سبک بازی را 
مشخص می کنند. آنها پاس های ویرانگر و عجیب دارند، ضربات ایستگاهی را در هر 

نقطه از زمین می زنند و... 
فوتبال ایران نیز در دوران پوست اندازی اش هنوز نسبت به وجود بازیسازها و مغزهای 
متفکر احساس نیاز می کند هرچند در تیم ملی کارلوس کی روش عملا شکل آینده 
فوتبال ایران را بدون حضور مغزها ترسیم کرده است. فوتبال بدون هافبک بازیساز و با 
حضور انبوه وینگرها. درواقع لیست نفرات تیم ملی ایران بیانگر این حقیقت است که 
فوتبال ایران نیز لاجرم باید با خالقان زیبایی های فوتبال کلاسیک خداحافظی کند. 

آخرین نسل از مغزهای متفکر
نکته قابل توجه درباره لیست مغزمتفکر های حاضر در لیگ برتر ایران نشان می 
دهد که اکثر این ستاره ها بازیکنانی بالای سی سال سن دارند و آخرین سال های 

فوتبالشان را سپری می کنند. 

*مجتبی جباری: مجتبی جباری را می توان مطرح ترین  بازیکن بازیساز حال 
حاضر فوتبال دانست. او یک بازیساز باالفطره است. استقلال اما بازیکنان دیگری مثل 
داریوش شجاعیان و سرور جپاروف را هم دارد که البته هردو این بازیکنان توانسته اند 

خودشان را تا حدودی با مقتضیات روش مدرن تطبیق دهند. 
*سرورجپاروف: هافبک ازبکستانی در آخرین سال های فوتبالش بازیساز اصلی 
استقلال در این فصل به شمار می آید. برنده دو جایزه بهترین بازیکن سال آسیا را می 

توان یکی از آخرین مغزهای متفکر قاره کهن به حساب آورد.
*ایمان مبعلی: او هم یک بازیساز کلاسیک و یکی از بهترین های ایران در سال های 
اخیر در این پست بوده است. مبعلی فصل قبل به عنوان بهترین بازیساز و پاسور لیگ 

برتر انتخاب شد و امسال نیز با فولاد به دنبال درخشش مجدد است.
*قاسم حدادی فر: اگر مصدومیت های پیاپی نبود بیشتر از او می شنیدیم اما او نیز 
بازیکنی است که هرچند نسبت به مبعلی و جباری خاصیت تدافعی بیشتری دارد اما  

یکی از بازیسازان خلاق و کلاسیک فوتبال ایران به شمار می آید.
*محمد نوری: او نیز در زمانی که هافبک های بازیساز پرطرفدارترین بازیکنان در 
فوتبال ایران بودند متولد شد اما آخرین سال های فوتبال نوری با آخرین دوران حضور 
هافبک های بازیساز همزمان شده است. نوری هم هرچند در این سالها بازی تدافعی 

اش را تقویت کرده اما او نیز در مجموعه پلی میکرها قرار می گیرد.
*رسول نویدکیا: او هم مانند محرم نویدکیا یک بازیساز کلاسیک و خلاق است. 
تمرکز روی پاس ها و بازی خلاقانه از مهمترین مولفه های بازی رسول نویدکیا است. 
*جاسم کرار: نفت آبادان هم با جاسم کرار در این فصل یکی از تیم هایی است که 
از بازیساز کلاسیک استفاده می کند. با حضور او رقابت هافبک های بازیساز لیگ ایران 

جذابیت بیشتری پیدا می کند.
*بختیار رحمانی: تولد او در فوتبال ایران نوید یک مجتبی جباری را تازه می داد اما 
انقلاب تاکتیکی در فوتبال جهان و متعاقب آن حضور کارلوس کی روش نشان داد که 
شاید پلی میکر بودن  انتخابی بد در فوتبال امروز ایران باشد. بختیار رحمانی امسال با 

پیکان می تواند رقابت بازیسازان متبحر را گرم کند.
*محسن مسلمان: تلاش او برای تبدیل شدن از یک بازیساز کلاسیک و خلاق به 
یک هافبک دونده و جنگنده امروزی باعث شده تا درحال حاضر یکی از مهره های ثابت 
برانکو ایوانکوویچ باشد. او البته بازیکنی متفاوت در بین بازیگردان های فوتبال ایران 

است و مدرن و سریع بازی می کند. 

 پست ده های لیگ برتر  را بهتر بشناسید

بال ها مغزهای فوتبال ایران را می خورند

دو ستاره ایرانی تازه کوچ کرده به ژوپیرلیگ بلژیک در 
روزهای ابتدایی این فصل با شرایط عجیبی در ترکیب 

تیم های اوستنده و شارلوا روبرو شده اند.
 کاوه رضایی و رامین رضائیان به عنوان ستاره های 
فصل قبل سرخابی های پایتخت در اولین تجربه اروپایی 
خود راه بلژیک را در پیش گرفته با انتخاب باشگاه های 
شارلوا و اوستنده چالش جدیدی را آغاز کردند به این 
امید که بتوانند همچنان به درخشش خود ادامه دهند 
اما هر دو بازیکن با شرایط عجیبی در دو هفته ابتدایی 
روبرو شدند که قطعا می تواند نگرانی های زیادی برای 

آنها در سال منتهی به جام جهانی در پی داشته باشد.
رامین رضائیان در اوستنده شروع بسیار خوبی داشت 
به خصوص در بازی های پلی آف یورولیگ که برخلاف 
تمام پیش بینی ها به ترکیب اصلی راه یافت و مقابل 
مارسی در هر دو بازی رفت و برگشت جزو ١١ نفر اصلی 
بود. درخشش و بازی خوب در ولودروم بیشتر از قبل 
جایگاه او را تثبیت کرد اما اشتباه مرگبار در بازی هفته 
اول ژوپیرلیگ مقابل موسکرون که منجر به شکست 
١-٠ اوستنده در افتتاحیه لیگ شد کمی جایگاه او را 
به خطر انداخت و باعث شد سرمربی این تیم در بازی 
برگشت با مارسی تنها یک نیمه به او اعتماد کند و در 

بازی هفته دوم برابر اندرلخت در ژوپیرلیگ نیز رضائیان را روی نیمکت بنشاند.
تصمیمی که نشان می دهد رامین نتوانسته از شانسی که نصیبش شد برای تثبیت جایگاه خود بهره ببرد و حالا باید 
برای آینده خود بجنگد بلکه از نیمکت نشینی رهایی یابد. چه بسا اگر آن اشتباه بچه گانه مقابل موسکرون در بازی هفته 
اول همچنین نمایش ضعیف در بازی برگشت با مارسی رخ نمی داد الان رامین با خیالی آسوده نقش کلیدی در تیم به 
عنوان وینگر راست داشت. شاید تنها نقطه امید برای رضائیان این باشد که واندرهاگ سرمربی اوستنده نه تنها ستاره 
ایرانی بلکه سه بازیکن اصلی دیگر خود را نیز مقابل اندرلخت نیمکت نشین کرده بود از همین رو جای بسی امیدواری 

برای رضائیان وجود دارد که از بازی هفته آتی بار دیگر به ترکیب اصلی بازگردد.
اما شرایط کاوه رضایی در شارلوا کاملا متفاوت از رامین است چون ستاره سال قبل استقلال این بار در چالش اروپایی 
خود برای رسیدن به ترکیب اصلی باید از پس رقبای سرسختی در خط حمله تیم بلژیکی برآید. با نگاهی به دو بازی 
ابتدایی شارلوا در ژوپیرلیگ به خصوص بازی هفته دوم می توان با صراحت گفت انتخاب اول فلیکس مازو سرمربی این 
تیم در نوک خط حمله مهاجم سیه چرده و افریقایی تیم لوکه باکیو دودی باشد، مهاجمی که در بازی این هفته دو گل 

زد و دو پاس گل هم داد تا نقش به سزایی در برد 5-2 شارلوا ایفا کرده باشد.
کاوه که به امید قرار گرفتن در ترکیب اصلی یک تیم اروپایی سر از بلژیک در آورد بلکه بار دیگر پیراهن تیم ملی را 
در سال منتهی به جام جهانی پس بگیرد مسلما با ادامه روند نیمکت نشینی های خود نمی تواند به این هدف برسد 
از همین رو باید منتظر ماند و دید در آینده چه سرنوشتی برای این مهاجم توانمند و مستعد رقم خواهد خورد. آینده 
ای که می تواند هم درخشان باشد هم ناامید کننده از همین رو تنها گذر زمان می تواند به ابهامات در خصوص کاوه و 

انتخابی که در تابستان انجام داد، پاسخ دهد.

اتفاقاتی که طی هفته های ابتدایی لیگ برتر رخ داده شرایط 
باشگاه آبی تهران را تا حدود زیادی بهم ریخته و مدیرعامل و 
سرمربی این تیم را تحت فشار قرار داده است. استقلال این روزها 
به شدت تحت فشار قرار گرفته که خروج از این فشار مدیریت 
خاصی را طلب می کند. این فشار ها و اتفاقات زیرپوستی چالش 

هایی را برای مجموعه این باشگاه ایجاد کرده است.
تنگنای مالی شدید

دستور  حسب  برتر  لیگ  سازمان  که  حالی  در  اول: 
کنفدراسیون فوتبال ایران هشداری جدی به استقلال داده 
که در صورت عدم شفافیت مالی »تسویه با طلبکارها« ممکن 
است استقلال با نظر مستقیم از کوالالامپور پروانه حرفه ای اش 
لغو شود و از لیگ برتر کنار برود و در لیگ قهرمانان آسیا هم 
شرکت داده نشود، هر چند روز یک بار مسئولان این باشگاه 

اعلام می کنند که بدهی پرداخت کرده اند.
از سوی دیگر پیگیری های خبرنگار مهر نشان می دهد 
که لغو دربی دوستانه همه برنامه های مالی افتخاری را به هم 
ریخته و سی درصد اولیه ای که قرار بود توسط مدیرعامل به 
بازیکنان پرداخت شود پرداخت نشده و به جز دو یا سه بازیکن 
دیگر بازیکنان هنوز پولی دریافت نکرده اند و دیگر بازیکنان کم 
کم صدای اعتراض شان شنیده می شود و حتی ممکن است در 
صورت ادامه این روند کار دوباره به اعتصاب بکشد  اینبار زودتر 
از قبل چرا که اسپانسر هم حاضر نیست پول پیش به استقلال 
بدهد و زمان پرداخت و تسویه را جلوتر بیاندازد که در صورت 

ادامه این ماجرا حتی ممکن است کلا این اسپانسر از کار با استقلال کنار بکشد و یا بالعکس استقلال نخواهد با این اسپانسر کار کند و 
برود دنبال اسپانسری که پول کمتری می دهد اما همین حالا پرداخت می کند.

ناکامی های میدانی
دوم: استقلال روزهای سختی را در زمین چمن هم می گذراند، این تیم در این روزها هم بد بازی می کند و هم بد نتیجه می گیرد. 
هنوز سوت لیگ به صدا در نیامده این تیم 5 امتیاز از رقیب سنتی خود عقب افتاده  از نظر شکلی هم بسیار کند و نا هماهنگ و کم 

آزار نشان می دهد. تا جایی که در دوباری نه تنها گلی نزده بلکه موقعیت صد در صد گلی هم خلق نکرده است.
این موضوع فشار را تا جایی بالا برده که در هفته دوم صدای اعتراض تماشاگران شنیده شد. هر چند منصوریان اعلام کرد که این 
صداها را نشنیده است اما بعد از یک سال و چند هفته هواداران توقع استقلال بهتری را در میدان دارند و این نشان می دهد که استقلال 

مثل پارسال فرصت زیادی برای ایجاد وضعیت بهتر ندارد.
اختلاف در هیات مدیره

سوم: هر چند می توان خوش بینانه به عدم برگزاری جلسات هیات مدیره نگاه کرد و غیبت قریب را به مشغله های غیر فوتبالی 
شدید این مدیر ربط داد اما واقعیت این است که خبرها حکایت از این دارد که رئیس هیات مدیره از برخی خریدهای گران، برخی 
گزارش های مالی و برخی رفتار ها دلخور است  این دلخوری اگر چه به زودی با تشکیل جلسه هیات مدیره تکذیب می شود اما در 

دل این جلسات وجود دارد و از دید قریب افتخاری باید به هیات مدیره پاسخگو باشد.
این خواسته قریب در حالی که فشار وحشتناک مالی روی دوش افتخاری وجود دارد در صورت تداوم مشکلات می تواند منجر به 

اختلاف های بیشتر شود و حتی تبعاتی هم داشته باشد.
 تداوم فشار کار را سخت می کند

نتیجه: در صورت تداوم مشکلات فنی و میدانی و عدم نتیجه گیری استقلال و البته تداوم مشکلات مالی به دلیل هزینه های بالای 
این فصل استقلال که گران ترین تیم در نقل و انتقالات بود  ممکن است داستان افتخاری و استقلال وارد فاز دیگری به غیر از این 

که امروز هست شود.

 لیگ بلژیک آنقدرها هم ساده نبود؛

رامین و کاوه و جنگ با غول مرحله نیمکت!
فشارهای ویرانگر روی افتخاری و استقلال

 معادلات به هم خورده است!

حمیدرضا صدر
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۵ کاری که باید بلافاصله پس از نیش زنبور 
انجام دهید تا خطری شما را تهدید نکند

تابستان است و بسیاری از مردم به سفر می روند یا آخر هفته های خود را در دامن 
طبیعت سپری می کنند. تفریحات این فصل با اینکه بسیار دلچسب هستند، اما معایب و 
خطراتی هم در پی دارند که از جمله می توان به گزیده شدن توسط زنبورها اشاره کرد.
اگر تجربه نیش زنبور را داشته باشید، حتما می دانید که بسیار دردناک و آزاردهنده 
است. اما فارغ از درد، می تواند سلامت شما را نیز به خطر بیندازد. به همین خاطر، در 
ادامه این مطلب، 5 روش درمانی برای نیش زنبور را برایتان نوشته ایم و امیدواریم مورد 

توجهتان قرار بگیرند.
۵- فورا با اورژانس تماس بگیرید

در صورتی که پس از نیش زنبور متوجه واکنش های آلرژیک شدید، بدون فوت وقت 
با اورژانس تماس بگیرید. از نشانه های حساسیت به نیش زنبور می توان به موارد زیر 

اشاره کرد:
سرگیجه- تورم زبان- جوش زدن پوست- سنگین شدن نفس )تنفس سخت(

۴- نیش زنبور را از پوست خارج کنید
زنبورها پس از گزیدن قربانی، نیش خود را در بدن وی جا می گذارند. به همین خاطر، 
لازم است با استفاده از موچین، ناخن های تیز یا حتی کارت بانکی آن را از پوست خارج 
کنید. توجه داشته باشید که این کار باید با دقت و ظرافت زیادی انجام گیرد تا از خروج 
نیش به طور کامل مطمئن شوید. به هیچ عنوان بخش محسوس نیش زنبور را فشار 

ندهید تا زهر بیشتری از آن وارد بدن نشود.
۳- کمپرس آب سرد روی آن بگذارید

التهاب و ورم پس از گزیده شدن غیر قابل انکار است، اما می توانید با قرار دادن کمپرس 
آب سرد یا یخ روی منطقه گزیده شده، از میزان ورم آن بکاهید. برای این منظور کافی 
است چند قالب یخ را در یک پارچه پیچیده و روی محل موردنظر قرار دهید. در صورت 

دسترسی نداشتن به یخ، می توانید از فلزات سرد هم برای این منظور کمک بگیرید.
۲- محل نیش را مداوا کنید

برای این منظور، ابتدا جای نیش را با آب و صابون تمیز بشوئید. مقداری جوش شیرین 
و آب را با هم مخلوط کرده و خمیر به دست آمده را در محل بگذارید. عسل و خمیر 
دندان نیز گزینه های مناسبی برای این امر به شمار می روند. هر کدام از مواد یاد شده که 
در دسترس بود را روی جای نیش گذاشته و با گاز یا دستمال تمیز، روی آن را بپوشانید.
اجازه دهید عسل، خمیردندان یا مخلوط جوش شیرین به مدت 2٠ تا ٣٠ دقیقه در 

محل نیش باقی بمانند. سپس با آب بشوئید.
۱- دارو مصرف کنید

حتما پس از اینکه زنبور شما را نیش زد، قرص مسکن و آنتی هیستامین بخورید تا 
از احتمال بروز حساسیت و درد بکاهید. البته توجه داشته باشید که اگر قربانی کودک 

است، حتما داروهایی را به وی بدهید که مخصوص کودکان است

بیماری های قلبی را با این گیاه رفع کنید
یکی از مفیدترین سبزی های تابستانی بامیه است که می توان با استفاده از آن 

انواع خوراکی ها را با خواص درمانی فراوان برای بدن تهیه کرد.
بامیه خوراک تابستانی و سرشار از ویتامین ها و املاح معدنی همچون ویتامین 
K، منگنز، ویتامین C، فولات، منیزیم، تیامین و ویتامین B است.علاوه بر 
ویتامین ها، این ماده غذایی سرشار از پروتئین و فیبر است و مصرف آن می تواند 

سبب کاهش ابتلا به دیابت، چاقی و بیماری های قلبی - عروقی شود.
بامیه را می توان به انواع روش ها به همراه خوراکی ها یا به تنهایی مصرف کرد، از 
جمله ترکیب بخار پز شده آن به همراه گوجه فرنگی و سیب زمینی یک خوراک 

مشهور در دنیا است که در ایران به نام تاس کباب نامیده می شود.
از جمله دیگر خوراک هایی که می توان به همراه بامیه تهیه کرد و از خواص 
درمانی آن نهایت بهره را برد می توان ترکیب کلم بروکلی بخارپز با بامیه به همراه 
نان تست و برش های تخم مرغ پخته را نام برد که یک خوراک کامل با انواع 

ویتامین و مواد معدنی برای تقویت بدن و حفظ انرژی است.
ترشی بامیه با سرکه و سایر سبزیجات همچون کلم، فلفل قرمز و سیر نیز یک 

چاشنی بسیار لذیذ برای صرف به همراه وعده غذای اصلی است.
بامیه گنجینه میوه های تابستانی

ترکیب سرخ کردن بامیه با سیر، گوجه فرنگی و فلفل در روغن بسیار کم 
گیاهی و اضافه کردن تخم مرغ به آن ها یک املت بسیار لذیذ و سرشار از ویتامین 

و مواد مغذی برای صرف در وعده صبحانه است.
یکی از غذا های باستانی هندی که با استفاده از بامیه تهیه می شود و در دنیا 
طرفداران فراوانی دارد خوراک Kurkuri Bhindi که از ترکیب بامیه های سرخ 
شده با ادویه و مقدار کمی آرد برنج تهیه می شود و خوراکی مقوی و بسیار 

خوشمزه است.
بامیه گنجینه میوه های تابستانی

خوراک دیگر بامیه خرد و سرخ شده است که به آرد کاملًا آغشته شده و در 
مایع تخم مرغ، ادویه، زنجبیل و زعفران قرار گرفته است؛ سپس حرارت را روشن 
کرده بامیه ها را در روغن کم سرخ کنید تا طلایی شود، این خوراک حاوی مواد 
بسیار مفید برای بدن است و می توانید به عنوان یک میان وعده مغذی در طول 

روز از آن استفاده کنید.
بامیه گنجینه میوه های تابستانی

بامیه را حتماً به صورت تازه مصرف کنید، قبل از مصرف بامیه برای شست و 
شوی آن از دستکش استفاده کنید، زیرا بر روی پوست این میوه پرز هایی وجود 

دارد و می تواند باعث خراش کم پوست دست شود.

 عجیب ترین استفاده از پیاز و سیر
 برای گوش و دندان!

یک پژوهشگر طب سنتی گفت: سیر قوت تریاقی دارد و ضد سم است مخصوصاً در 
افراد سرد و تر که دچار مشکلاتی در قوای جنسی و اعمال زناشویی هستند، بسیار مفید 
است. سید مهدی میرغضنفری درباره خواص سیر و پیاز اظهار کرد: پیاز باعث تقویت 
قوای جنسی و افزایش مایعات جنسی می شود, افراد دارای مزاج سرد که در این زمینه 

مشکل دارند، می توانند پیاز را همراه گوشت تفت داده و مصرف کنند.
رفع بوی پیاز با جویدن نان برشته و مغز گردو

وی افزود: بعد از مصرف پیاز می توان از آب انار استفاده کرد همچنین جویدن باقلا، 
مغزگردو ، نان برشته و جعفری بعد از پیاز باعث از بین رفتن بوی پیاز می شود. 

فواید چکاندن آب پیاز داخل گوش
این پژوهشگر طب سنتی تصریح کرد: اگر آب پیاز در گوش چکانده شود باعث رفع 
بعضی از سنگینی های سر و  وز وز گوش و دفع بلغم ها و رطوبت های گوش می شود البته 

تشخیص و تجویز آن در این مورد با پزشک حاذق است. 
میرغضنفری متذکر شد: پیاز تشنگی را زیاد می کند, مصرف زیاد آن باعث نفخ,  آروغ 
و مشکلات دیگر می شود و بهتر است افرادی که دچار چنین مشکلاتی می شوند از 

مصرف پیاز پرهیز کنند.
رفع مشکلات جنسی با سیر

 وی گفت: سیر قوت تریاقی دارد و ضد سم است مخصوصاً در افراد سرد و تر که 
دچار مشکلاتی در قوای جنسی و اعمال زناشویی هستند، بسیار مفید است؛ جویدن 
سیر پخته همراه با کندر برای تقویت بُن دندان ها و سرفه های مزمن و درد قفسه سینه 

بسیار مناسب است.

موز بخوریم یا نخوریم؟!
موز از شیرینی گرفته تا اسموتی و مافین در همه کاربرد دارد و غذای رویایی کسانی به 

حساب می آید که به دنبال سالم غذا خوردن هستند.
همچنین موز یکی از محبوب ترین میوه ها در اکثر نقاط جهان است. اما متاسفانه 
این میان وعده کاملا طبیعی بی جهت بدنام شده است. بسیاری از متخصصان تغذیه 
و مربیان ورزشی درباره اینکه موز را باید دوست داشت و یا کنار گذاشت صحبت هایی 
کرده اند. اما لازم نیست ناراحت شوید  اگر موز دوست دارید همچنان می توانید به 
عنوان غذایی خوب از آن لذت ببرید. یک عدد موز متوسط حاوی ١٠۷ کالری و 2۷ 
گرم کربوهیدرات است این مقدار با یک وعده سیب و گلابی یکسان است و با اینکه 
گاهی به خاطر قند بالایش به بدی از آن یاد می شود جای نگرانی نیست و نباید جدی 
 C ۶ و ویتامین-B بگیرید. موز حاوی کربوهیدرات پیچیده و سرشار از پتاسیم، ویتامین
است. با هر دونده ای که صحبت کنید به شما خواهد گفت موز یک میان وعده عالی 
برای قبل از تمرین است چون در طول ورزش بدون اینکه بدن را سنگین کند انرژی 
به عضلات منتقل می کند. موز همچنین برای پخت و پز و شیرینی پزی نیز می تواند 
نقش یک جایگزین عالی را بازی کند. میراندا کِر که یک سوپر مدل معروف است از موز 
و سیب به عنوان جایگزین شکر در پخت مافین استفاده می کند. همچنین موز می تواند 
جایگزین مناسبی برای کره و روغن در پخت نان و دیگر پختنی ها باشد. با اینکه موز 
یکی از کم کالری ترین میوه های موجود نیست هیچ ایرادی ندارد آن را در اسموتی و 
یا به عنوان میان وعده استفاده کرد، تنها نکته مهم این است که در خوردن موز تعادل 

را رعایت کنید.

علمی و سلامت 
سه شنبه -هفدهم مردادماه ماه 1396-    سال بیستم -   شماره 4345

 

این کابل شارژ موبایل ضدگلوله است

تیم علمی دانشگاه آر.ام. آی. تی استرالیا به رهبری 
دانشمند ایرانی، شیوه ای را برای خلاص شدن ایمن از 
دست ته سیگارها و استفاده از آن ها در تولید آسفالت 

ارائه داده است.
سالانه ۶ تریلیون سیگار تولید می شود و این میزان، 
١.2 میلیون تن ته سیگار تولید می کند بنابراین، نه 

تنها بخش عمده این ته سیگارها وارد محیط زیست 
می شوند، بلکه زباله های سمی به شمار می آیند.

از  علمی  تیم  همین  هم  میلادی  گذشته  سال 
این  و  کرد  استفاده  آجر  ساخت  برای  ته سیگارها 
شیوه نه تنها راهی ایمن برای ممانعت از ورود مواد 
بلکه  بود  به محیط زیست  شیمیایی سمی آن ها 

موجب تولید آجرهای بهتر شد. افزودن ته سیگارها، 
انرژی مورد نیاز برای پختن آجرها را نصف می کند 

و ویژگی های عایق محصول نهایی را ارتقا می دهد.
دکتر  رهبری  به  جدید  مطالعه ای  در  محققان 
"عباس مهاجرانی"، دانش آموخته دانشگاه شیراز،  از 
آن زمان تاکنون، در حال بررسی چگونگی بهره بردن 
از ته سیگارها در تولید آسفالت بوده اند. آن ها نخست 
ته سیگارها را در داخل موم پارافین و قیر طبیعی قرار 
دادند و این مخلوط، مواد شیمیایی مرگبار داخل ته 
سیگارها را حبس می کند و مانع از ورود آن ها به 
داخل آسفالت و در نهایت محیط زیست می شود. 
سپس ته سیگارهای محبوس شده، به مخلوط داغ 
آسفالت اضافه می شوند. تیم علمی با آزمایش  کردن 
نمونه های آسفالت دارای ته سیگار، دریافت نه تنها 
آسفالت جدید، توانایی تحمل ترافیک های سنگین 
را دارد بلکه گرمای کمتری را از نور خورشید جذب 
می کند. مهاجرانی گفت: این تحقیق نشان می دهد 
می توان با استفاده از یک ماده ساخت و ساز جدید، 
محیط زیست را از مشکل زباله های زیاد خلاص کرد.

محققان در یک شرکت دانش بنیان موفق به تولید شلوارهای ورزشی با 
فناوری نانو شدند که اکنون در بازار موجود است.

بررسی محصولات نانو و ارائه تاییدیه نانو مقیاس به آنها از جمله فعالیت 
های مهم ستاد توسعه فناوری نانو از ٣ سال گذشته بوده است. در واقع بررسی 
مواد و محصولات تولید و عرضه شده در حوزه فناوری نانو، سبب شفافیت بازار 
محصولات نانو شده و به  ارتقای کیفی این محصولات و افزایش اعتماد مصرف 

کنندگان کمک می کند.
یکی از این محصولات که توسط یک شرکت دانش بنیان به تولید رسیده، 
شلوار ورزشی آنتی باکتریال بوده که توسط یک شرکت دانش بنیان به تولید 
رسیده است.اکثر انسان ها پس از استفاده از البسه های ورزشی، پس از تعریق 
دچار خارش های پوستی، حساسیت پوستی، قرمزی پوست و بوی بد می شوند. 
از این رو طی سال های اخیر برخی از شرکت های فعال در صنعت نساجی به 

تولید البسه ورزشی ضدباکتری پرداخته اند.
استفاده از فناوری نانو به عنوان یکی از ابزارهای قوی در این زمینه به بهبود 
این وضعیت کمک کرده است، به  طوری که اکنون می توان توسط نانوذرات 

نقره مانع از رشد انواع مختلفی از باکتری های شناخته شده در اثر تعریق شد.
شلوار ورزشی آنتی باکتریال نانو از نخ های پلی آمیدی حاوی نانوذرات نقره 
به تولید رسیده و در بازار موجود است. این شلوارهای آنتی باکتریال با فناوری 
نانو از ستاد ویژه توسعه فناوری نانو معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری 

تاییدیه نانو مقیاس را دریافت کرده است.

محققان دانشگاه سینسیناتی آمریکا یک حسگر زیستی 
طراحی کرده اند که در زمانی که کاربر در حال استراحت 

است، باعث تعریق می شود.
 در سال های اخیر وسایل پوشیدنی نظارت بر تعریق، 
که  مشکلاتی  از  کرده اند.یکی  پیدا  گسترده ای  کاربرد 
از  استفاده  که  است  این  دارد  وجود  فناوری ها  این  در 
آنها منوط به انجام فعالیت بدنی و تعریق بدن است که 
استفاده از آنها را صرفا به ورزشکاران و افرادی که فعالیت 
دانشگاه  محققان  می کند.حال  محدود  دارند  بالا  بدنی 
"سینسیناتی")Cincinnati ( آمریکا موفق به طراحی یک 
حسگر زیستی شده اند که در ابعاد یک باند است و می تواند 
یک قسمت کوچک پوست را برای عرق کردن، تحریک 
نماید.با استفاده از این حسگر بسیاری از مواد شیمیایی 

کلیدی برای محققان قابل رصد و بررسی خواهد بود.
برای مثال بررسی سطح گلوکز خون در بیماران دیابتی، 
و تنظیم دُز مواد دارویی با توجه به وضعیت ترکیبات 
شیمیایی موجود در عرق بیمار از جمله مهمترین مواردی 
هستند که با استفاده از این حسگر قابل بررسی هستند، 
بدون آنکه نیاز باشد بیمار فعالیت بدنی انجام دهد و یا مثلا 

روی تردمیل بدود.

 )Jason Heikenfeld هیکنفلد")  "جیسون  پروفسور 
محقق ارشد این تحقیق می گوید: برای یک دوره طولانی 
محققان از عرق بیماران به خوبی استفاده نکرده اند، با وجود 
اینکه ترکیبات موجود در آن می تواند بسیار مفید و مهم 
باشد اما به این خاطر اینکه دسترسی به آن همیشه ممکن 

نیست، مورد بی توجهی واقع شده است.
وی افزود: هدف ما این است که به راهکاری دست پیدا 
کنیم تا در هر زمانی که نیاز داشتیم و یا حتی برای مدت 
چند روز به طور مداوم به عرق بیمار دسترسی داشته 
باشیم.محققان از سه روش برای تحریک عرق در یک 
ناحیه موضعی از پوست ایجاد کرده اند.در روش اول یک 
ژل حاوی یک ماده شیمیایی به نام کرباکول، که در قطره 
چشمی استفاده می شود، در تحریک تولید عرق موفق بود.

در روش دوم یک پد فوم حافظه ای ایجاد شد تا ارتباط 
بهتری بین حسگر و پوست برقرار شود.

نام  به  فرایند  یک  تحقیقاتی  تیم  نهایت،  در 
"iontophoresis" را به وجود آوردند که مقدار کمی از 
کارباکول را به لایه بالایی پوست تزریق می کند که یک 
جریان الکتریسیته کوچک و غیرقابل تشخیص را ایجاد 
می کند.این فرآیند می تواند برای چند روز نیز در بیمار 

تعریق را ایجاد نماید.نتیجه نهایی این اختراع می تواند تولید 
انواع وسایل پوشیدنی برای رصد ترکیبات شیمیایی موجود 

در عرق انسان در زمینه های مختلف باشد.
مهمترین مزیت این حسگرها این است که می تواند 
کوچکترین تغییراتی را که در میزان ترکیبات شیمیایی و 
هورمون های موجود در عرق رخ می دهد، ثبت کند و این 

قابلیت در بررسی نمونه های خونی ممکن نیست.
خون  نمونه  یک  می گوید:  رابطه  این  در  هیکنفلد 
اطلاعات مورد نیاز را در یک لحظه مشخص می کند اما 
اکثر پزشکان علاقه دارند تا نحوه تغییر ترکیبات موجود 
در بدن را به صورت مداوم و در یک بازه زمانی رصد کنند.

تیم تحقیقاتی اعلام کرده  است که نیروی هوایی ارتش 
آمریکا نسبت به استفاده از این فناوری ابراز تمایل کرده 
است و از آن برای بررسی میزان کورتیزول موجود در بدن 
خلبان ها برای سنجش میزان خونسردی و استرس آنها 
استفاده خواهد نمود.نظارت بر سلامت بیمار در خانه بعد 
از جراحی، یکی دیگر از نتایج بالقوه نوآوری تیم دانشگاه 
سینسیناتی است.بیماران به جای اینکه بخواهند برای 
معاینات بعدی آزمایش خون بدهند، می توانند 2٠ دقیقه 

این حسگر را استفاده کنند.

استفاده از ته سیگار برای تولید آسفالت

شلوارهای ورزشی نانویی به بازار رسید

ابداع حسگر زیستی که باعث تعریق می شود

به تازگی کابل شارژ موبایلی از جنس نوعی نایلون ضدگلوله ساخته است.
 ابزارهای جانبی دستگاه های الکترونیک هر چقدر هم که مقاوم باشند اما بالاخره 
خراب می شوند یا از کار می افتند. در این میان شارژر ابزاری است که اهمیت زیادی 
برای کاربران دارد و زود فرسوده می شود.درهمین راستا نوعی کابل شارژ به نام 
Nomad Ultra Rugged Cable از جنس مواد ضدگلوله ساخته شده است.  جنس 
کابل بسیار محکم و در حقیقت از نوعی نایلون بافته شده بالیستیک است. جالب اینکه 
نایلون زمان جنگ جهانی دوم برای محافظت از سربازان ساخته شد. پوشش این کابل 
از جنس پی وی سی است.با وجود این خصوصیات، کاربر پس از شارژ تلفن حتی می 

تواند با این کابل مبارزه کند!
کابل مذکور دارای سر مخصوص شارژ  آیفون، انواع موبایل های اندرویدی و البته 
دستگاه های دارای یو اس بی است.  همراه آن یک پک باتری 2٣5٠ میلی آمپری 

وجود دارد که سرعت شارژ موبایل را ارتقا می دهد.

این ۵ عصاره گیاهی برای از بین بردن 
حساسیت مفید است!

اگر بهتر است دفعۀ بعدی که با این مشکل مواجه شدید، درمان طبیعی با استفاه از 
انواع روغن را جایگزین داروهایی شیمیایی کنید. 5 روغن گیاهی وجود دارند که می 
توانند با آلرژی مبارزه کنند و آن را از بین ببرند. آنها التهاب را کاهش داده، سینوس را 

پاکسازی می کند و با عث تقویت سیستم ایمنی نیز می شود.
عصاره ریحان: روغن ریحان یک ضد التهاب قوی است و می تواند با پاکسازی بدن 
از باکتری ویروس با مواد حساسیت زا مبارزه کند و سبب کاهش التهاب، درد و خستگی 
شود. مطالعات نشان داده است که این ماده خواص ضد میکروبی نیز دارد و می تواند 

باکتری، مخمر و کپک را از بین ببرد.
روش درمانی: به منظور کاهش التهاب شما می توانید یک قطره از این عصاره را به 
سالاد، سوپ و یا هر غذای دیگری اضافه کنید. جهت تقویت سیستم ایمنی باید دو یا 
سه قطره را با همان میزان روغن نارگیل رقیق کنید و مستقیماً آن را روی قفسه سینه، 

پشت گردن و شقیقه ها قرار دهید.
عصاره اسطوخودوس: عصاره این گیاه دارای خواص آنتی هیستامین و ضد التهاب 
است. این ترکیب اسطوخودوس را به یکی از بهترین داروهای طبیعی ضد حساسیت 

تبدیل می کند. این گیاه همچنین به عنوان یک آرامبخش طبیعی استفاده می شود.
روش درمان: وقتی احساس کردید که آلرژی شما به سراغتان آمده، چند قطره از 
این گیاه را به کف دستانتان بمالید، دستانتان را جلوی بینی خود گرفته و نفس عمیق 
بکشید. برای فصل های حساسیت زا بهتر است همیشه مقداری پنبه آغشته به عصاره 

اسطوخودوس را به همراه داشته باشید.
عصاره ی نعنا: مطالعات نشان داده است که روغن نعنا نیز ضد التهاب است.این ماده 
سبب کاهش علائم اختلالات التهابی مزمن مانند رینیت )التهاب مخاط بینی( و آسم 
برونشی می شود. همچنین این ماده به عنوان یک خلط آور می تواند در درمان آلرژی، 

سینوزیت، سرفه و سرماخوردگی مؤثر باشد.
روش درمان: چند قطره را در سینوس گرفته اسپری کنید و گلودرد خود را درمان 
کنید. همچنین این ماده با آرام کردن ماهیچه های بینی باعث بیرون آمدن مخاط و 
مواد حساسیت زا می شود. برای کاهش التهاب می توانید مستقیما یک یا دو قطره 

خالص از آن را میل کنید.
عصارۀ چای : این ماده می تواند عوامل بیماری زا و حساسیت زا را در محیط از بین 
ببرد. پخش کردن بخار عصارۀ چای در منزل می تواند از رشد باکتری، قارچ و جلوگیری 
کند. عصارۀ چای همچنین یک ضد عفونی کننده و ضد التهاب طبیعی است که می 

تواند پوست آسیب دیده را تسکین دهد.
روش درمان: عصارۀ چای را روی پوست خود قرار دهید تا التهابات ناشی از جوش 
کهیر را کاهش دهد. برای مصرف موضعی پنبه را به دو یا سه قطره از آن آغشته کنید 
و روی ناحیه موردنظر قرار دهید. اگر پوست حساسی دارید آن را با روغن های دیگری 

مانند روغن نارگیل رقیق کنید.
عصارۀ لیمو: این ماده می تواند سیستم لنفاوی بدن را بهبود بخشد و شرایط تنفسی 
را بهتر کند. طبق مطالعات روغن لیمو می تواند از رشد باکتری در محیط جلوگیری 
کرده و سیستم ایمنی را تقویت کند. با اسپری کردن این ماده در خانه می توانید عوامل 

حساسیت زا و باکتری ها را نابود کنید.
روش درمان: یک یا دو قطره از عصارۀ این گیاه را با یک لیوان آب مخلوط کرده و 
آن را بنوشید تا میزان متعادل PH را در بدن خود حفظ کنید. همچنین می توانید در 
هنگام شستشوی لباسها آن را به مواد شوینده خود اضافه کنید یا چند قطره از آن را 

روی پرده، ملحفه و فرش اسپری کنید تا باکتری ها را از بین ببرد.

همه با دارچین آشنا هستیم و دارچین یکی از پرمصرف ترین ادویه ها در هند است. 
عطر و طعم دارچین از مطبوع ترین در تمام جهان است و این ادویه را از درختی قهوه ای 

رنگ می گیرند.  2 نوع دارچین داریم.
 دارچین سیلان که در کشورهای سریلانکا، هند، ماداگاسکار، برزیل و کارائیب بدست  
می آید و دارچین »واقعی« است، و دارچین »کاسیا« که بیشتر از چین، ویتنام و اندونزی 
می آید. دارچین یا بصورت چوب است و یا گرد و جزء اصلی تمامی غذاهایی است که 
چاشنی ادویه دارند. دارچین دارای مقادیر زیادی کلسیم، فیبر و منگنز است و خواص 
مفید بسیاری دارد. اما اگر زیاد مصرف شود می تواند برای سلامتی شما خطرناک باشد. 
ما مقالات زیادی در باره خواص دارچین داشته ایم، ولی اکنون به عوارض جانبی مصرف 

بیش از اندازه آن می پردازیم.
مشکلات قلبی

مصرف زیاد دارچین باعث افزایش ضربان قلب می شود و به همین دلیل برای کسانی 
که مشکلات قلبی دارند خطرناک است.

ما روغن دارچین را هم در غذاهای زیادی مصرف می کنیم. روغن دارچین اگر رقیق 
نشده باشد می تواند به بالا رفتن ضربان قلب به ویژه در کودکان منجر شود. مصرف 

محلول 2 درصد روغن دارچین برای همگان بی خطر می باشد.
حرارت بدن

مصرف زیاد دارچین همچون الکل، فلفل، گل کلم، لابستر، قهوه، زنجبیل، سیر، برنج 
، پیاز و کدو می تواند حرارت بدن را بشدت بالا ببرد.

در صورت امکان از خوردن چیزهایی که حرارت بدن را بالا می برند باید پرهیز کرد. 
مصرف دارچین می تواند باعث افزایش حرارت بدن  شود و واکنش هایی همچون ترک 

خوردن لب، تاول دهان و دور چشم و جوش زدن شود.
خوردن دارچین در زمستان به دلیل سرمای هوا با خطرات کمتری همراه است، اما 
در تابستان می تواند عوارض شدید داشته باشد. افرادی که یائسه هستند توصیه می شود 

که از مصرف دارچین خودداری کنند.
آلرژی

بعضی به دارچین حساسیت دارند و این ممکن است به یکباره پیش بیاید. عوارض 
آلرژی همچون آبریزش بینی، چشمان مرطوب، درد معده و جوش صورت و دست 

می باشد.
تنگی نفس هم یکی دیگر از عوارض آلرژیک دارچین است، اما این عوارض چندان 

شدید نمی باشد.
رقیق سازی خون

دارچین کاسیا خاصیت رقیق کننده خون را دارد و از آن برای جلوگیری از لخته شدن 
خون استفاده می کنند. به همین دلیل افرادی که از داروهای رقیق کننده خون استفاده 

می کنند نباید دارچین بخورند.
برای حاملگی مضر است

دارچین برای زنان حامله خوب نیست. دارچین می تواند باعث درد زایمان زودهنگام و 
باز شدن دریچه رحم شود. دارچین دوای خوبی برای دل درد و باد معده است، اما اگر 

این عوارض با حاملگی همراه باشد باید از مصرف دارچین خودداری کرد.
مصرف کم چای دارچین بی ضرر است، اما بهتر است خطر نکنید. خوردن قرص 

دارچین یا استنشاق عطر دارچین هنگام حاملگی اصلا توصیه نمی شود.
قند خون

مصرف زیاد دارچین سیلان باعث پایین آمدن قند خون و احساس سرگیجه می شود. 
مطمئن شوید که بیش از 2 تا ٣ قطره روغن دارچین را در چای خود نریخته باشید، 

زیرا بر شما اثر خواهد گذاشت.
مشکلات پوستی

پوست شما بعد از دست زدن به فلفل یا چیلی چه حالتی خواهد داشت؟ آیا پوست 
شما نخواهد سوخت؟ روغن دارچین خالص هم همین حالت را ایجاد می کند.

تضاد با آنتی بیوتیک
دارچین مانند آنتی بیوتیک عمل می کند. به همین دلیل اگر آنتی بیوتیک مصرف 
می کنید، خوردن دارچین می تواند تعارض ایجاد کند، زیرا دوز آن 2 برابر می شود و به 

همین دلیل مصرف دارچین توصیه نمی شود.
دارچین خواص خوبی دارد اما باید در مصرف آن میانه روی کرد.

آیا می دانید دارچین عوارض جانبی خطرناکی دارد؟

فیلمبرداری رنگی و حرفه ای در شب تنها با 
نور ماه

تصویربرداری از طبیعت در شب و بدون وجود منبع نوری به غیر از ماه یکی از 
چالش های مهم مستندسازان و فیلم برداران است، اما یک دوربین جدید این مشکل 
را حل کرده است.  پیشرفت های اخیر در صنعت تولید دوربین های حرفه ای تهیه 
مستندهای حیات وحش را در شرایط عادی محیطی و حتی در شب ممکن کرده است.
تا به حال برای فیلمبرداری در شب در محیط های فاقد نور از دوربین های حرارتی 
و مادون قرمز استفاده می شد. اما دوربین Canon ME2٠F-SH به گونه ای ساخته 
شده که برای تامین نور مورد نیاز برای فیلمبرداری تنها به نور ستارگان یا هلال ماه ) و 
نه ماه کامل( نیازمند است. کیفیت فیلمبرداری این دوربین تابدان حد بالاست که شبکه 
 Earth تلویزیونی نشنال جئوگرافیک برای تهیه یکی از مستندهای جدید خود به نام
Live از دوربین های مذکور کمک گرفت. برای تهیه این مستند از 5١ دوربین در 24 
Canon ME2٠F- نقطه در ۶ قاره استفاده شد و 9 تای این دوربین ها دوربین های

SH بودند. دوربین مذکور مجهز به حسگرهای بسیار بزرگ و قدرتمند ٣5 میلیمتری 
CMOS است که می توانند نور محدود موجود در محیط را برای تهیه تصاویری با 
کیفیت ١٠۸٠p HD جمع آوری کنند. تصاویر رنگی تهیه شده به این شیوه تابدان حد 

کیفیت بالایی دارند که قابلیت پخش زنده را هم دارا هستند.
قیمت این دوربین که عملا توان دید بهتری در شب در مقایسه با چشم انسان دارد، 

٣٠ هزار دلار است.

اما بیاید سوال جالبی را مطرح کنیم، چه می شود 
آب  به  را  خود  جای  ما  نوشیدنی های  همه  اگر 
بدهند!؟تحقیقات متعددی در این رابطه انجام شده که 
مهم ترین دست آورد های آن ها را مورد به مورد بررسی 

می کنیم:
سریع تر وزن کم می کنید

هر  بجای  متوالی  روز  اگر 9  راحتی!  به همین  بله 
نوشیدنی دیگری آب بنوشید، درست مثل آنست که 
۸ کیلومتر در یک روز دویده باشید! که این خود گویای 

ارزش این جایگزینی است.
متابولیسم بدنتان را بالا می برید

تحقیقات نشان می دهند که با مصرف 5٠٠ml )نیم لیتر( 
آب در صبح متابولیسم بدن شما به میزان 24% افزایش 
می یابد، پس در دربرنامه روزانه خود نوشیدن منظم آب را 

وارد کنید و از نتایج فوق العاده آن شوکه شوید!
مغزتان بهتر کار می کند

آیا می دانستید که مغز شما ۷5 تا ۸5 % از آب تشکیل 

به میزان مناسب کمک  می شود؟ پس نوشیدن آب 
می کند تا بهتر فکر کنید و بهتر متمرکز شوید. همچین 
نوشیدن آب کمک می کند تا بهتر کارهای خود را بهتر 
و با کیفیت بهتری انجام دهید و باعث می شود در هر 
ساعتی از روز حتی در عصر های جمعه! هم پر انرژی 

و سرحال باشید.
کمتر غذا می خورید

آب اشتهایتان را سرکوب می کند و کمک می کند که 
در برابر زیاده روی در غذا خوردن قوی تر عمل کنید. پس 
اگر می خواهید سلامت جسمی تان را تضمین کنید، قبل 

از هر بار غذا خوردن حداقل یک لیوان آب بنوشید.
بدنتان بهتر از شر سموم خلاص می شود

آب از تجمع مواد زاید و مضر در بدنتان جلوگیری 
کرده و از پیری جلوگیری به عمل می آورد پس توصیه 

می کنیم همین الان یک لیوان آب بنوشید!
نوشیدن آب ریسک ابتلا به بسیاری از 

بیماری ها را کاهش می دهد

بیماری های  بالا،  خون  فشار  مثل  بیماری هایی 
کلیوی و گوارشی، پس اگر می خواهید هزینه پزشک 
و خدمات  درمانی را نپردازید، یک راه ساده آن اینست 

که هوشیارانه آب بنوشید
قلبتان بهتر می تپد!

نوشیدن 5 لیوان آب در روز احتمال حمله قلبی را 
به میزان باورنکردنی 4١% می کاهد و از آن جلوگیری 
می کند، پس وقت را تلف نکنید همین الان بلند شده و 

چند لیوان آب بنوشید!
پوست تان نرم تر و تمیز تر می شود

به ما اعتماد کنید، بعد از چند هفته مصرف آب شما 
دوباره با پوست خود آشتی خواهید کرد!

حجم عظیمی از پولتان را در جیب نگه 
می دارید!

هزینه ی  چقدر  ماه  هر  در  بکنید،  را  فکرش 
نوشیدنی های ناسالم را می پردازید؟ آب، خیلی راحت 

تر و ارزان تر در اختیار شماست.

 اگر آب را جایگزین هر نوشیدنی دیگری کنید، چه می شود؟
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رئیس اداره امور معادن  استان قم: 

معدن کاری سبز در قم اجرا می شود 
رئیس اداره معادن سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم، گفت: این استان 
ظرفیت اجرای طرح معدن کاری سبز را دارد و با همکاری اداره کل منابع طبیعی 
و محیط زیست می توان در کنار هر واحد استخراج مواد معدنی، پوشش گیاهی و 

فضای سبز مناسبی را ایجاد کرد. 
محمد تقی کاظم زاده افزود: منابع طبیعی، محیط زیست و معادن همگی از 
سرمایه های خدادادی و نعمت های بزرگی هستند که هم اکنون دراختیار انسان 
ها قرار گرفته اند و باید برای استفاده از آنها برنامه ریزی منسجم و سیاست گذاری 

واحد انجام شود.
وی بیان کرد: استان قم از جمله مناطق معدن خیز کشور است که می توان با 
اجرای طرح معدن کاری سبز در آن، هم زمینه استخراج مواد معدنی گسترده را در 
آن به انجام رساند و هم پوشش گیاهی و محیط زیست اطراف معادن را حفظ کرد.

وی ادامه داد: در این زمینه می توان از تجربه موفق کشورهای معدن خیز دنیا 
همچون استرالیا استفاده کرد که در عین استخراج و بهره برداری گسترده از معادن 
خود همچنان به عنوان کشوری سبز و پوشیده از درخت و جنگل شناخته می شود.
کاظم زاده گفت: معدن کاران قمی آماده اند با اداره کل منابع طبیعی استان برای 
ایجاد پوشش گیاهی و کاشت درخت در اطراف محل کار خود و بازسازی منطقه 
پس از اتمام زمان استخراج همکاری نمایند چرا که آنان نیز به اهمیت حفظ محیط 
زیست آگاهی دارند اما مساله اینجاست که تاکنون دستورالعمل مشخصی در این 
زمینه صادر نشده است.وی افزود: همکاری نکردن با معدن کاران و ندادن جواز بهره 
برداری از معادن با بهانه های محیط زیستی که در بسیاری از مواقع با واقعیت تطابق 
ندارد، مشکلی را حل نمی کند و تنها بخش بزرگی از دارایی های ملی و استانی را از 
دسترس خارج می کند.وی ادامه داد: معادن پشتوانه اقتصاد ملی و زیرساختی مهم 
برای پیشرفت کشور هستند که با استفاده از آن می توان، اتکای بودجه به فروش 
نفت را تا حد زیادی کاهش داد، در عین حال که بهره برداری، استخراج و فرآوری 
مواد معدنی فرصت های شغلی بسیاری را برای جوانان میهن ایجاد می کند.رئیس 
اداره امور معادن قم گفت: باید با اولویت بندی و راهبردی منطقی با موضوع معادن 
برخورد شود، چرا که افزایش میزان تولید و بالا بردن آمار اشتغال به خصوص دربحث 
ساخت و ساز مسکن ارتباط مستقیم با موضوع بهره برداری از معادن دارد.وی بیان 
کرد: بیش از 9٠ درصد مواد تشکیل دهنده سیمان و سایر مصالح ساختمانی از مواد 
معدنی است؛ بنابراین عمران و آبادانی استان و کشور ریشه در استخراج مواد مورد 
نیاز از معادن دارد و بدون آن نمی توان طرح های عمرانی را به سرانجام رساند.وی 
ادامه داد: اداره کل منابع طبیعی باید مناطق ممنوعه مورد نظر خود را برای بهره 
برداری از معادن با ذکر دلیل کارشناسی و اسناد قابل دفاع مشخص کند و اجازه 
دهد معدن کاران در سایر مناطق به سرمایه گذاری و انجام فعالیت های مورد نظر 
خود با رعایت نکات اصولی و حفظ محیط زیست، مشغول شوند. کاظم زاده گفت: 
جریمه معدن کاران راهکار مناسبی برای حفظ محیط زیست نیست، بلکه لازم است 
برنامه ها و دستورالعمل های لازم برای حفظ طبیعت در اختیار فعالان حوزه معدن 
قرار گیرد و بر نحوه اجرای آن نظارت مستمر به عمل آید.استان قم در بخش معادن 
از 2۷ نوع ماده معدنی با ذخایر بیش از 9٠٠ میلیون تن و سرمایه گذاری 2 هزار 
میلیارد تومانی بهره مند است که باعث اشتغال ١١ هزار تن به صورت مستقیم و غیر 

مستقیم شده است.

رئیس پلیس آگاهی استان قم   خبرداد

کلاهبرداری 7 میلیاردی از هنرجویان بازیگری
رئیس پلیس آگاهی استان قم  گفت: فردی که با تاسیس دفتر امور فرهنگی و 
سینمایی جهت تهیه و تولید فیلم و آموزش بازیگری در استان های تبریز، تهران، 
کرمان و قم ۷ میلیارد ریال از هنرجویان کلاهبرداری کرده بود، در قم دستگیر شد. 
سرهنگ احمد کرمی اظهارداشت: در پی وصول نیابت قضائی از کرمان مبنی بر 
دستگیری فردی به اتهام کلاهبرداری از هنرجویان بازیگری بلافاصله موضوع در 
دستور کارآگاهان پلیس آگاهی استان قم قرار گرفت. وی گفت: متهم با تاسیس 
دفتر امور فرهنگی و سینمایی جهت تهیه و تولید فیلم و آموزش بازیگری در استان 
های تبریز، تهران، کرمان و قم اقدام به تبلیغات گسترده از طریق شبکه های مجازی 
نسبت به جذب تعدادی از جوانان علاقمند به حرفه مذکور را کرده بود. رئیس پلیس 
آگاهی استان قم افزود:نامبرده با پوشش مشارکت در ساخت فیلم اقدام به جذب 
سرمایه کرده و در فرصتی مناسب ضمن تعطیلی دفتر از محل متواری می شد. 
سرهنگ کرمی افزود: کارآگاهان پلیس آگاهی استان قم در ادامه با انجام اقدامات 
پلیسی مخفیگاه وی را شناسایی و نامبرده را دستگیر کردند. رئیس پلیس آگاهی 
استان قم با بیان اینکه متهم دارای پنج فقره سابقه کیفری است، افزود: نهایتاً وی در 
تحقیقات صراحتاً به بزه انتسابی و کلاهبرداری از هشت نفر به مبلغ هفت میلیارد 

ریال اعتراف که پس از تحویل به مرجع قضائی با قرار قانونی روانه زندان شد. 
قتل جوانی درقم با ضربات تیغ موکت بری 

رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی قم همچنین درگفت و گو با خبرنگار ایرنا  
از درگیری چهار جوان در این شهرخبر داد و گفت: دراین درگیری یک تن بر اثر 
ضربات با تیغ موکت بری جان خود را از دست داد.  سرهنگ احمد کرمی افزود: 
ساعت ١:٣٠ بامداد دیروز چهار جوان در خیابان کشاورز قم که از دوستان قدیمی 
بودند درگیر می شوند.  وی ادامه داد: در این درگیری یک جوان بر اثر ضربات با 
تیغ موکت بری از سوی دوست خود به قتل می رسد و جوانی دیگر مجروح که در 
بیمارستان قم بستری می شود. کرمی گفت: دو ضارب در این درگیری متواری ، 
اما شناسایی شده اند و به زودی دستگیر می شوند. وی اضافه کرد: با مساعد شدن 
حال جوان مجروح، تحقیقات پلیس سرعت بیشتری می گیرد و علت مشاجره و 

درگیری مشخص خواهد شد. 

رئیس پلیس فتا فرماندهی انتظامی استان قم  اعلام کرد

کلاهبرداری از ۴۵0  نفربه بهانه ماشین لباسشویی 
رئیس پلیس فتا فرماندهی انتظامی استان قم گفت:زوج جوانی که با درج آگاهی 
فروش یک دستگاه ماشین لباسشویی در سایت دیوار از بین تماس 45٠نفر طعمه 
های خود را انتخاب و با دریافت بیعانه اقدام به کلاهبرداری می کردند، دستگیر شدند.  
سرهنگ علی موالی در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، اظهارداشت:در پی 
شکایت فردی مبنی بر اینکه با رویت یک دستگاه ماشین لباسشویی در سایت دیوار 
و واریز مبلغی پول به صورت بیعانه به حساب فردی با عدم تحویل کالای خریداری 
شده مواجه شده پرونده در این رابطه در پلیس فتا استان قم تشکیل شد.  وی گفت: 
در ادامه موضوع جهت شناسایی متهم در دستور کار این پلیس قرار داشت که تعداد 
شاکیان به ۶ نفر رسید. رئیس پلیس فتا فرماندهی انتظامی استان قم افزود:با بررسی 
های صورت گرفته مشخص شد یک زوج 2۶ساله از طریق درج آگهی فروش ماشین 
لباس شویی به قیمت پایین و وسوسه انگیز در سایت دیوار مشتریانی را جذب و از 
آن ها طلب بیعانه تا سقف 5٠٠ هزار تومان می کردند. سرهنگ موالی گفت:سپس با 
انجام اقدامات پلیسی محل زندگی متهمان شناسایی و با اخذ مجوز قضائی دستگیر 
شدند. وی افزود: این افراد در تحقیقات منکر انجام بزه انتسابی بودند اما پس از 
مشاهده ادله انکار ناپذیر به جرم خود اعتراف و اذعان کردند پس از درج آگاهی فروش 
طی یک ماه بیش از 45٠نفر با آن ها تماس داشته که فقط به چند مورد از آن پاسخ 
داده اند. رئیس پلیس فتا فرماندهی انتظامی استان قم گفت: نهایتاً متهمان جهت 
سیر مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شدند. سرهنگ موالی در خاتمه از 
همشهریان خواست، نسبت به اعتبار آگهی های فروش درج شده در فضای مجازی 
دقت بیشتری کرده و قبل از رویت کالا و صحت گفتار فروشنده، هیچگونه وجهی را 

پرداخت نکنند و هرگونه موارد مشابه را در اسرع وقت به پلیس اطلاع دهند.

معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان قم خبرداد

رشد 11درصدی کشفیات قاچاق
معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان گفت: ارزش کالاهای مکشوفه قاچاق 
در قم به بیش از 5۷ میلیارد ریال می رسد که نسبت به مدت مشابه سال گذشته 

در مجموع حدود ١١درصد افزایش را نشان می دهد. 
سرهنگ صیاد درویشی در قرارگاه مبارزه با قاچاق کالا ضمن قدردانی از تلاش 
های صورت گرفته، هدف از تشکیل این قرارگاه را تقویت رده ها در این زمینه 
دانست. وی با بیان اینکه برای افزایش عملکرد، قرارگاه مبارزه با قاچاق کالا به 
صورت عملیاتی شکل گرفته است، افزود: عملکرد چهار ماهه گذشته استان 
نسبت به مدت مشابه سال گذشته نشانگر مشارکت همه معاونت ها، پلیس های 
تخصصی، کلانتری ها و پاسگاه هاست. معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان قم 
با اشاره به اینکه در کشفیات برخی از کالاها شامل سیگار، انواع نوشیدنی، پارچه، 
 لوازم آرایشی و بهداشتی، پتو، کیف و کفش و لوازم یدکی خودرو به نسبت سال 
قبل به رشد صددرصدی رسیده ایم، گفت:ارزش کالاهای مکشوفه قاچاق در قم 
به بیش از 5۷ میلیارد ریال می رسد که نسبت به مدت مشابه سال گذشته در 
مجموع حدود ١١درصد افزایش را نشان می دهد.سرهنگ درویشی خاطرنشان 
کرد:کشفیات قاچاق برخی از کالاها همچون موتورسیکلت، لوازم خانگی و فرآورده 

های نفتی بین ١4 تا 92 درصد افزایش داشته است.

فرشته ذبیحیان 

ساز  سرنوشت  آزمونی  بسیاری  باور  در  که  کنکور 
محسوب می شود، اگر چه سال ها عرصه و چارچوب 
رقابت میان داوطلبان ورود به دانشگاه قرار گرفته اما 
چالش های آن برای نظام آموزشی کشور اندک نبوده 

است. 
انتظارها به پایان رسید و نتایج کنکور سال ١٣9۶ عصر 
روز پانزدهم مردادماه اعلام شد. عده ای خوشحال از به 
ثمر نشستن نتایج زحمات چندماهه یا چندساله و برخی 
نیز سرخورده و ناخرسند از نتیجه؛ بیشتر، آنانی که گمان 
می برند کنکور همه چیز است و رتبه بالا یا شکست در 
این آزمون پایان راه. اگر چه در سال های گذشته به 
ویژه در آستانه برگزاری و اعلام نتایج کنکور برخی این 
انگاره را ترویج می دهند که ناکامی در کنکور ناکامی 
مطلق نیست اما هنوز بسیاری از خانواده ها و مراکز 
آموزشی تنها راه سعادتمندی و خوشبختی فرزندان و 
دانش آموزان را پذیرش در بهترین رشته های دانشگاهی 
می انگارند. در همین حال، برخی کارشناسان بخشی 
از چالش های موجود در نظام آموزشی کشور را ناشی 
از چگونگی روند برگزاری آزمون کنکور و نگرش دانش 
آموزان، والدین و اولیای مدارس به آن عنوان می کنند. 

** مصائب کنکور برای آموزش و پرورش 
سایه آزمون کنکور بر نظام آموزشی کشور در سال 
های اخیر گسترده شده و شیوه آموزشی کشور را تحت 
تاثیر قرار داده است. اگر تا پیش از این درس خواندن 
برای کنکور تنها به مقاطع پایانی دبیرستان و یک سالِ 
مقطع پیش دانشگاهی محدود می شد، اکنون برنامه 
ریزی تحصیلی برای این آزمون از مقاطع دبستان آغاز 
می شود. تهیه و تنظیم کتب آموزشی برای دانش آموزان 
دبستانی رفته رفته به امری معمول تبدیل شده است. 
دانش آموزان اکنون در مقاطع پایین تر تحصیلی درگیر 
آسیب های کنکور مانند یادگیری شیوه های تست زنی 
و استفاده از کتاب های تستی و کمک آموزشی شده 
اند. همین مساله نیز خانواده ها را در رقابتی تنگاتنگ 
قرار داده است تا آنجا که تحت تاثیر تبلیغات مدارس 
غیرانتفاعی و برنامه ریزی های این نوع مدارس برای 
آزمون های دوره ای و کنکور، متحمل هزینه های گزافی 
می شوند. این در حالی است که »صابر دین  پژوه « رتبه 
نخست علوم ریاضی و فنی کنکور سال 9۶ در تشریح 
علل موفقیت خود در این آزمون اعلام کرد: برای آمادگی 
کنکور نیز به هیچ کلاس کنکوری نرفتم و صرفاً به 
کلاس  های مدرسه می  رفتم و تنها از کتاب  های کمک 
بهره گرفتم. همچنین،  تفهیم مطالب  برای  آموزشی 
آموزش  معاون  زرافشان«  اساس گفته های »علی  بر 
متوسطه وزارت آموزش  و پرورش، »کنکور ضمن اینکه 
دارای پیامدهای منفی برای آموزش و پرورش کشور 
است، باعث کاهش عمق یادگیری در میان دانش آموزان 

به دلیل استفاده از کتاب های چهار گزینه ای شده است. 
از این رو، یادگیری مفهومی و مانا در ذهن با تمرکز 
بر یادگیری دروس به شیوه تستی رفته رفته کاهش 
خواهد یافت.« به گفته »مهدی فیض« معاون آموزشی 
و فرهنگی وزیر آموزش و پرورش »فشاری که از ناحیه 
کنکور بر فضای آموزش و پرورش وارد می شود ناخواسته 
سبب می شود که مدارس ما از بحث تربیت خارج و 
بیشتر به سمت آموزش حرکت کنند آنهم آموزشی که 

مبتنی بر شیوه هایی مثل تست  زنی است.« 
در زمینه چالش ها کنکور نمی توان از درآمدزایی 
هنگفت موسسات کنکور چشم پوشید. هزینه چندده 
تبلیغات در کنار  برای  این موسسات  تومانی  میلیارد 
پروراندن غول کنکور در فضای آموزشی و تربیتی کشور، 
فعالیت این موسسه ها را به یکی از مسائل در هم تنیده 
با کنکور مبدل ساخته است. این موسسه ها به بهانه 
آموزش مهارت های تست زنی و تضمین کسب رتبه 
های برتر، هزینه های هنگفتی از خانواده ها دریافت می 
کنند در حالی که برای قبولی در کنکور بارها بر میزان 
تسلط روحی کافی شرکت کننده تاکید شده است. با 
توجه به این مهم، هوش و مهارت آموزشی دانش آموز 
تنها مولفه های اصلی برای موفقیت در کنکور نخواهند 

بود. 
انباشت متقاضیان در رشته های تجربی و خالی ماندن 
صندلی ها در برخی رشته های انسانی و ریاضی نیز دیگر 

معضل موجود ناشی از فرایند کنکور است. در حالی که 
بارها مسئولان سازمان سنجش در سال های گذشته، 
بر قبولی صد درصدی داوطلبان کنکور ریاضی و انسانی 
به دلیل گرایش بالای داوطلبان کنکور به رشته تجربی، 
تاکید کرده اند، بار دیگر معاون آموزش متوسطه وزیر 
آموزش و پرورش برای کنکور 9۶ پیش بینی کرده بود 
که به ازای هر ٣ داوطلب رشته علوم تجربی، یک نفر در 
کنکور قبول می  شود. به گفته رییس سازمان سنجش 
نیز سال گذشته در 2 گروه علوم انسانی و علوم ریاضی 
داوطلبان شانس ورود به دانشگاه را به  صورت کامل دارند 
ولی در گروه علوم تجربی این شانس برای داوطلبان5٠ 

درصد بود. 
سیر نزولی متقضیان ورود به دانشگاه نیز دیگر معضل 
موجود است. بر پایه آمارهای سازمان سنجش، تعداد 
داوطلبان کنکور از سال ١٣۸9 تا ١٣95 روند نزولی 
یافت اما این تعداد در آزمون سراسری 9۶ با 929 هزار و 
۷9١ داوطلب نسبت به آمار داوطلبان ثبت  نام  کننده در 
آزمون سراسری 95 که تعداد ۸۶٠ هزار و 4٣۷ نفر بوده 

است، تنها حدود ۷.5 درصد افزایش یافته است. 
اکنون با اعمال سیاست تسهیل ورود به دانشگاه و 
های  پردیس   کاربردی،  علمی  های  دانشگاه  تاسیس 
خودگردان ، موسسات آموزش عالی، پیام نور و موسسات 
به  دستیابی  غیردولتی  و  غیرانتفاعی  عالی  آموزش 
تحصیلات عالی برای بسیاری از جوانان سهل و ساده 

شده است. از دید برخی ناظران اجرای همین سیاست 
هر چند تا حدی چالش های ورد به دانشگاه را کاهش 
میان دانش  یادگیری  و  آموزش  اما کاهش عمق  داد 
آموختگان و رواج پدیده مدرک گرایی را در پی داشت. 

ها  دانشگاه  ورودی  جنسیتی  تعادل  خوردن  برهم 
نیز دارای پیامدهای منفی چون افزایش دختران فارغ 
التحصیل آماده ازدواج و جویای شغل و همزمان کاهش 
پسران دانش آموخته است. در چند سال اخیر تعداد 
دختران شرکت کننده در کنکور از تعداد پسران پیشی 
شده، 59% شرکت  منتشر  آمار  پایه  بر  است.  گرفته 
کنندگان کنکور امسال دختران و 4١% پسران بوده اند. 
افزایش سن  این ها، معضلاتی مانند  در کنار همه 
به  دستیابی  و  تحصیلی  مراحل  بهانه طی  به  ازدواج 
مدرک، تاخیر در فرزندآوری زوجین به بهانه اتمام دوره 
تحصیلات دانشگاهی و کسب مدارک تحصیلی را نیز 

باید افزود. 
به منظور مقابله با همین چالش ها، قانونگذاران نظام 
آموزشی کشور در سال ١٣۸۶ تصمیم به حذف کنکور 
گرفتند و قرار بود تا سال ١٣9٠ این آموزن به طور کامل 
حذف شود اما این اتفاق نیافتاد و اکنون در سال ١٣9۶ 

خبری از حذف آزمون کنکور نیست. 
** کنکور پایان راه نیست 

اگرچه شانس قبولی کنکور در این سال ها نسبت به 
سال های گذشته افزایش یافته و کمتر داوطلبی است 
که در یکی از دانشگاه های کشور به تحصیل نپردازد 
اما استرس و اضطراب ناشی از موفقیت در این آزمون 
و نگاه های متوقعانه به دانش آموزان همچنان وجود 
دارد. استرس ناشی از کسب نکردن رتبه مناسب در 
آزمون کنکور یا قبول نشدن در رشته دلخواه بر فشار 
روحی و روانی دانش آموزان و خانواده ها می افزاید. تب 
کنکور ارتباطات اجتماعی و فردی خانواده ها را نیز تحت 
تاثیر قرار می دهد و تنش های عصبی در خانواده ها و 
دانش آموزان را به همراه دارد. این دسته از افراد گمان 
می برند کنکور همه چیز است و تنها راه موفقیت و 
سعادتمندی فرزندان قبولی در رشته و دانشگاه مطرح 
است در حالی که در سال های اخیر و در فضای رسانه 
ای کشور بارها روانشناسان بر این نکته تاکید کرده اند که 
کنکور پایان راه نیست. بلکه استعدادیابی درست و دقیق 
از زمان کودکی و حتی در دوره تحصیل می تواند راه 
های روشنی را به جز آزمون کنکور پیش روی فرزندان 
قرار دهد.شدت اضطراب بسیاری از خانواده ها در هنگام 
برگزاری آزمون کنکور و انتقال آن به دانش آموز باعث 
می شود نتیجه سال های زحمت و مرارت برای کسب 
رتبه مناسب به دلیل استرس هدر رود. با توجه به این، 
به نظر می رسد نظام پذیرش دانشجویان در دانشگاه 
های ایران و روند برگزاری آزمون کنکور نیازمند تعدیل و 
اصلاح جدی است و باید تب آن شکسته شود تا فضای 

علمی پویاتر و پربارتری را شاهد باشیم.

شاید شما هم جزء آن دسته از افرادی باشید که در زمان رفتن به خواستگاری 
ندانید که چه باید بپرسید و این مسئله باعث شده است که نتوانید در انتخاب همسر 
برای خودتان به نتیجه برسید. پرسیدن سؤالات اساسی و لازم، می تواند به شما 
کمک کند تا به شناخت بهتر طرف مقابل خودتان بپردازید و در نتیجه انتخاب 

بهتری را داشته باشید.
تصمیم سرنوشت ساز

یکی از مهم ترین و سرنوشت سازترین تصمیمات در طول عمر هر فردی، انتخاب 
همسر می باشد. برای اینکه بتوانید فرد مناسبی را برای خودتان انتخاب کنید باید به 
شناخت دقیق طرف مقابلتان بپردازید. برای این که دختر و پسر بتوانند به شناخت 

کافی از یکدیگر برسند باید سؤالاتی که در ذهنشان هست را از یکدیگر بپرسند.
طرح قبلی

لازم است که هر دختر و پسری که در آستانه ی سن ازدواج قرار دارد، به این 
مسئله فکر کند و به این شناخت برسد که چه انتظاری را از همسر آینده شان دارند 
و می خواهند که همسرشان چه ویژگی هایی را داشته باشد. هنگامی که در گذر زمان، 
دخترها و پسرها به این مسئله فکر کنند، در زمان خواستگاری و انتخاب همسر، قطعاً 

با مجموعه مهمی از سؤالات همراه هستند و راحت تر و سریع تر می توانند به شناخت 
طرف مورد نظرشان برسند. اما اگر از قبل سؤالات مشخص نشده باشند، باعث 
می شود که طرفین در شناخت یکدیگر با مشکل و یا حتی سردرگمی همراه شوند.

5 حوزه سؤال اساسی در خواستگاری
اطلاعات شخصی: حتماً افرادی که قصد ازدواج کردن را دارند باید در جلسه 

خواستگاری در ابتدا به گفت و گو راجع به
 اطلاعات شخصی خودشان بپردازند. نام و نام خانوادگی کامل، دین و مذهب، 
نام مستعار، محله زندگی، تعداد خواهر و برادران با ذکر نوع تحصیلات و شغلشان، 
وضعیت نظام وظیفه، مشخصات پدر و مادرها و دیدگاه های سیاسی، از جمله زیر 

مجموعه های سؤالات در زمینه اطلاعات شخصی هستند.
اطلاعات اجتماعی: دسته دیگری از سؤالات زمان خواستگاری مربوط به مسائل 
اجتماعی است. شرایط اجتماعی شامل رشته تحصیلی، شغل و جایگاه اجتماعی، 
حد و مرزهای ارتباطات اجتماعی با دوستان، آشنایان و بستگان، ارتباط با نامحرم ها، 
حد و مرزهای مربوط به شرایط شغلی هر دو طرف، علایق و استعدادها از جمله 

حوزه های مربوط به این دسته هستند.

اطلاعات شخصیتی و هیجانی: اطلاعات شخصیتی و هیجانی نیز از دسته دیگری 
از سؤالات مهم و اساسی در ازدواج هستند. سؤالاتی از این قبیل در این دسته 
می گنجند، بررسی نوع تیپ های شخصیتی با ذکر ویژگی های آن، صحبت کردن 
راجع به هیجانات هم مثبت و هم منفی از قبیل این که چه مسائلی باعث ایجاد 
این هیجانات در فرد شده؟ و افراد چگونه این هیجانات را کنترل می کنند؟ خونسرد 
بودن یا خون گرم بودن، منعطف بودن یا برنامه ریز بودن، صبور بودن یا عجول بودن 
مستقل بودن و مشورت گرفتن در کارها، نوع محبت کردن به دیگران، گذراندن 

اوقات فراغت.
اطلاعات مذهبی: صحبت کردن راجع به اعتقادات مذهبی، حد و مرزهای مذهبی، 
شرکت در مراسم مذهبی، سفرهای زیارتی، انجام واجبات مثل نماز و روزه، بسیار 

مهم است.
اطلاعات مالی: طرفین ازدواج بهتر است در جلسات آخر راجع به مسائل مالی، 
از قبیل میزان درآمد مرد و زن، نحوه خرج کردن و پس انداز کردن درآمدهایشان، 

دیدگاه های اقتصادی، پس انداز و خرج کردن نیز صحبت کنند.
نمونه ای از سؤالات مهم

برای اینکه ذهنتان آمادگی طراحی سؤالات درون ذهنتان را داشته باشد، به طرح 
چند سؤال مهم می پردازیم تا این سؤالات الگویی بشود برای آماده سازی ذهن شما 

در روز خواستگاری.
١- نظر شما نسبت به نماز خواندن و روزه گرفتن چیست؟ خودتان تا چه حد پای 

بند هستید؟ خانواده شما تا چه حد به مسائل مذهبی معتقد هستند؟
2- نظر شما نسبت به سفرهای مذهبی و شرکت در مراسم مذهبی چیست؟

٣- دیدگاه شما و خانواده تان راجع به مسائل سیاسی چیست؟
4- شما بر سر چه مسائلی ناراحت/ مضطرب/ عصبانی/ شاد و ... می شوید؟

5- در هنگام عصبانیت، اضطراب و شادی چه عکس العمل هایی را انجام می دهید؟
۶- اوقات فراغتتان را چگونه سپری می کنید؟

۷- تا چه حد با فرزندان عمو، عمه، دایی و خاله تان راحت هستید؟
۸- چقدر به داشتن ارتباطات مجردی با دوستان و همکارانتان اعتقاد دارید؟

9- آیا تا به حال به نوع خرج کردن و پس انداز کردن در زندگی مشترک فکر 
کرده اید؟

١٠- در چه مسائلی از دیگران مشورت می گیرید؟
١١- تصمیم گیرنده کارهایتان چه کسی است؟

١2- از چه کسانی در انجام دادن کارهایتان مشورت می گیرید؟
١٣- دیدگاه اقتصادی شما در ١٠ سال آینده چیست؟

١4- نظر شما نسبت به فرزنددار شدن چیست؟ چه زمانی برای این کار مناسب 
است؟

١5- سفرهای شما بیشتر چگونه می باشد؟
١۶- نظر شما نسبت به تعیین وظایف هر فرد در زندگی متأهلی چیست؟

و هزاران سؤال دیگر. فقط باید به این مسئله دقت کافی را داشته باشید که 
سؤالاتتان را به صورت شفاف و واضح بپرسید و منظور دقیقتان را بیان کنید و 

همچنین به صورت شفاف به سؤالات طرف مقابلتان پاسخ بدهید.

گفتگویی عاقلانه،زندگی ای عاشقانه

آگهی مزایده اموال غیرمنقول نوبت اول
به موجب اجراییه صادره از شعبه ١ دادگاه عمومی حقوقی قم که در شعبه 2- اجرای احکام مدنی قم به شماره 2/95ج/١4۸۶- ثبت 
گردیده له آقای هادی بهشتی علیه آقای غلامرضا صفری محکوم علیه محکوم است به پرداخت مبلغ /2/٠29/٣۷5/٠٠٠ ریال در حق 
محکوم له و مبلغ /١٠١/4۶۸/۷5٠ریال به عنوان نیم عشر دولتی در حق صندوق دولت، شخص ثالث در قبال بدهی خود زمین معرفی 

کرده است که کارشناس به شرح ذیل ارزیابی کرده است
احتراما در خصوص پرونده شماره 2/95ج/١4۸۶ مورخ 9۶/٣/١ ارزیابی قسمتی از پلاک 5٠9 فرعی از یک اصلی در بخش 4 قم که امر 
کارشناسی آن به اینجانب محول گردیده در مورخ 9۶/٣/١٠ در معیت نماینده مالک از اراضی مورد نظر واقع در ضلع شرقی مسجد مقدس 

جمکران کنار کارخانه دانه بندی شن و ماسه بازدید معاینات به عمل آمده باستحضار می رساند.
الف ( سند به شماره ثبت 25٣95 مورخ 9١/١2/١5 صفحه ١۸9 جلد ۷٠ مورد معامله و حدود تمامی ٣۷٠۶/۶۶ سهم مشاع از 92٠٠ 
سهم مشاع از ١١5٠٠ سهم مشاع حسب الاظهار این مقدار برابر با سه سهم و یک سوم سهم از ۶ سهم از چهل سهم ششدانگ یک 
قطعه زمین پلاک 5٠9 فرعی از یک اصلی بخش چهار که بنام آقای عباس جباری فرزند محمدرضا به شماره شناسنامه 225٠ و کد ملی 

٠٣۸2٣۶4١55 سند صادر گردیده است
ب( سند به شماره ثبت ۷۸۶٠۸ مورخ 9١/4/4 صفحه ١5۷ جلد ١۶۷ دفترخانه شماره ١4 حوزه ثبتی قم مورد معامله تمامی 2٣٠٠ 
سهم مشاع از ١١5٠٠ سهم که حسب الاظهار این مقدار برابر است با سه سهم و یک سوم سهم از شش سهم از چهل سهم ششدانگ 
یک قطعه زمین پلاک ثبتی 5٠9 فرعی از یک اصلی واقع در بخش 4 قم و سند بنام آقای عباس جباری فرزند محمدرضا ثبت و صادر 
گردیده است با عنایت به شرح فوق بازدید مورخ 9۶/٣/١٠ در نظر داشتن کاربری ملک )زراعی( و نوع سند مشاع غیرمفروز بدون توافق 
خارج از طرح خدمات شهری که در صورت تایید اداره ثبت از نظر مالکیت نیز مورد تایید اینجانب می باشد و ملک مذکور مشاع زراعی 
می باشد لذا ارزش 2٣٠٠ مترمربع از 5٠9 فرعی از یک اصلی به مبلغ ۶95/٠٠٠/٠٠٠ ریال )ششصد و نود و پنج میلیون ریال( و ارزش 
و ٣۷٠۶/۶۶ مترمربع از پلاک 5٠9 فرعی از یک اصلی برابر ١/١١١/۸٠٠/٠٠٠ ریال )یک میلیارد و یکصد و یازده میلیون و هشتصد هزار 
ریال( و جمع ارزش دو سند به مساحت ۶٠٠۶/۶۶ مترمربع به مبلغ ١/۸٠١/۸٠٠/٠٠٠ ریال )یک میلیارد و هشتصد و یک میلیون و 

هشتصد هزار ریال ( تعیین و اعلام می گردد.
و مقرر گردیده مورد فوق الذکر درتاریخ ١٣9۶/٠۶/١٣ ساعت 9/٠٠الی ٠9/٣٠صبح به آدرس قم ،خ ساحلی،جنب زندان ساحلی دادگاه 
های حقوقی واحد اجرای احکام مدنی اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد.لذا افرادی که قصد بازدید از مورد مزایده را 
دارند می توانند درمدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت 
نمایند قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد.برنده مزایده باید ده درصد از 

مبلغ پیشنهادی را فی المجلس نقدا و مابقی آن ظرف یکماه از تاریخ مزایده بپردازد این اگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج 
می گردد جهت اطلاعات بیشتر به واحد مراجعه نمائید.

دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم- رضا زارعی             

دادنامه
پرونده کلاسه 95٠99۸25١22٠٠۶٣5 شعبه 2 دادگاه عمومی حقوقی شهرستان قم تصمیم نهایی شماره 9۶٠99۷25١22٠٠4٠٣ 
خواهان: آقای علی اصغر جعفری دستجردی فرزند یداله با وکالت آقای سیدمحمد موسوی کنتی فرزند سید فضل اله به نشانی قم - 

کهک - قم-کهک -خیابان زینبیه- روبروی کوچه ١١- دفتر وکالت 
خوانده : دادستان محترم عمومی و انقلاب شهرستان قم به نشانی قم - خ ساحلی -دادسرای عمومی و انقلاب قم 

خواسته: صدور حکم ورشکستگی
رای دادگاه

در خصوص دعوی آقای علی اصغر جعفری دستجردی فرزند یداله با وکالت بعدی آقای سیدمحمد موسوی کنتی به طرفیت دادستان 
قم به خواسته صدور حکم ورشکستگی دادگاه از توجه به محتویات پرونده ، اظهارات خواهان و وکیل وی و مستندات ابرازی و نظریه 
کارشناس رسمی که مصون از تعرض مانده است و موید تاجر بودن خواهان و بدهی های وی را بالغ بر مبلغ 5/9۶5/٣24/٣45 ریال اعلام 
و توقف وی از پرداخت دیون را به لحاظ افزایش دیون از دارایی و مطالبات مورد تایید قرار داده است لذا دادگاه دعوی خواهان را وارد و ثابت 
دانسته و مستندا به مواد 4١2، 4١5، 4١۶، 4٣٣، ،4٣5 ،5٣۶ ، 5٣۷ قانون تجارت حکم به ورشکستگی خواهان صادر و اعلام می نماید 
تاریخ توقف خواهان از پرداخت دیون و ورشکستگی 9٣/۷/١5 و نوع ورشکستگی به تقصیر می باشد اموال خواهان به استثنا مستثنیات 
دین باید مهر و موم شود و از این به بعد خواهان از مداخله در تمام اموال خود حتی آنچه که ممکن است در مدت ورشکستگی عاید وی 
گردد ممنوع است و کلیه امور مالی وی باید تحت نظارت و دخالت اداره تصفیه و امور ورشکستگی قم انجام شود و قرار توقیف وی نیز صادر 
و اعلام میگردد رای صادره پس از اعلان و ابلاغ از طریق چاپ در روزنامه کثیر الانتشار برای اشخاص ذی نفع در داخل ایران ظرف یک 
ماه و برای اشخاص ذی نفع خارج از کشور ظرف دو ماه قابل اعتراض و تجدیدنظر می باشد و متذکر میگردد از آنجاییکه نوع ورشکستگی 

به تقصیر اعلام شده است مراتب جهت پیگرد قانونی به دادستان محترم منعکس میگردد.
رئیس شعبه دوم دادگاه عمومی حقوقی قم - براتی
مدیر دفتر شعبه دوم دادگاه عمومی حقوقی قم - مهدی فیروزی






